
J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2007. szeptember 27-i 
üléséről, hangszalagról 

 
Jelen vannak:  Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné (aki később érkezik), Bakos József,  
Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, 
Hubay Sándor, Kovács Károly, Dr. Ludas László, Melsin Valentin – 
képviselők, 

 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Vucskics Anna aljegyző, Kliment Tiborné, Svégel 

Gábor, Dr. Druzsin Mónika irodavezetők, Dr. Kövesdi Ibolya jogtanácsos, 
Zöldi Aurélia, a Városgondnokság igazgatója,   Szakályné Pintér Mária, az 
NKI mb. igazgatója, Dr. Bóta László, a Kórház-Rendelőintézet főigazgató 
főorvosa, Dán József, a József Attila Kollégium igazgatója, Gara István, a 
Nagyatádi Diákokért Alapítvány Kuratóriumának elnöke – meghívottak  

 
Érdeklődő lakosság: 1 fő 
 
Távol maradt, távolmaradását jelezte: Dr. Novák János, Piri Attila, Tátrai Jenő képviselő  
Távol maradt, távolmaradását nem jelezte: Dr. Barbalics István képviselő 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület – 12 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Ormai István polgármester javasolja a képviselő-testületnek, hogy a jegyzőkönyv hitelesítők 
Csendesné Murányi Ibolya és Hubay Sándor képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 10 igen  szavazattal, 1 
tartózkodással, 1 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
  
304/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2007. szeptember 27-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Csendesné Murányi Ibolya és 
Hubay Sándor  képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 
napirendeken túl tárgyalja meg a 20/A. számú, „Előterjesztés a Dél-Dunántúli Operatív 
Program keretében a „Komplex turisztikai termékcsomag kialakítása” című pályázati 
felhíváshoz illeszkedő nagyatádi projektelemekről” című anyagot is. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot – a 20/A. jelű anyag megtárgyalására vonatkozó 
javaslattal együtt – egyhangú – 12 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 
hozza: 
 
305/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja, és az alábbi napirendeket tárgyalja:  
 

1.) Tájékoztató a Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2006. évi forrásainak felhasználásáról 
 Előadó: Gara István elnök   
 

2.) Előterjesztés a Városi Kórház-Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe 
adásával kapcsolatos közbeszerzési eljárás lefolytatásáról 

  Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés az önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 16.) 
rendelet módosításáról  

  Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 

többletkiadások igénylésére vonatkozó 273/2007. (VIII. 30.) számú határozat 
módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
5.) Előterjesztés Ötvöskónyi község fennálló tartozásának átütemezésére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés a Nagyatádi Szakképző, Szakiskola és Tornacsarnok; Bárdos Lajos 
Általános Iskola; Éltes Mátyás Általános Iskola hőtermelő és elosztó rendszerek 
üzemeltetési szerződésének módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a RITIN Műsorszolgáltató és Információs Kht. ügyvezetői tisztségére 

kiírandó pályázatra vonatkozó javaslatról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapfokú művészetoktatási 

intézményeinek minősítési eljárásához szükséges kérelem benyújtásáról 
  Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/osztálylétszámai 
eltérésének engedélyezéséről 

  Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
10.) Előterjesztés a  Somogy Megyei Önkormányzattal Pedagógiai Szakszolgálati feladatok 

ellátására kötött megállapodásra  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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11.) Előterjesztés a Bene Ferenc Labdarúgó Akadémia megalakulásában történő 
együttműködésre 

  Előadó: Ormai István polgármester 
 

12.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú  
beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a Nagyatád, Mező utca déli végében lévő, nagyatádi 1261 helyrajzi 

számú beépítetlen terület értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő, keleti 

bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

15.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő déli 
bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú  

beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
18.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzatának tulajdonában álló hobbykertek 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
19.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
  Előadó: Hubay Sándor, a bizottság alelnöke 
 
20/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
  Előadó: Ormai István polgármester 
 
20/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

21.) Interpellációk, kérdések, egyebek 
 
21/A.) Előterjesztés a Dél-Dunántúli Operatív Program keretében a „Komplex turisztikai 

termékcsomag kialakítása” című pályázati felhíváshoz illeszkedő nagyatádi 
projektelemekről 
Előadó: Ormai István polgármester 
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Napirendek tárgyalása: 
 

 
1.) Tájékoztató a Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2006. évi forrásainak felhasználásáról 

 Előadó: Gara István elnök   
 
A napirend tárgyalásánál jelen van: Gara István, a kuratórium elnöke 
 
Kiegészítés: 
 
Gara István, a kuratórium elnöke: 
Az alapítvány 1992. évi létrehozása óta segíti az átlagon felüli tehetséges nagyatádi diákok 
továbbtanulását önkormányzati támogatásból, illetve képviselői támogatásból. Az összegek 
felosztását tanulmányi eredmény alapján végzik. Felhívja a figyelmet, hogy az elmúlt évek 
folyamán nőtt a támogatók száma, a személyi jövedelemadó 1 %-ából származó összeg pedig 
lényegesen növekedett.   
 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság megtárgyalta a tájékoztatót, és azt elfogadásra 
javasolja a képviselő-testületnek. Személy szerint is egyetért az alapítvány további 
támogatásával. 
 
Bakos József képviselő: 
Egyetért az alapítvány támogatási összegének emelésével. Bizottsági ülésen részletes 
tájékoztatást kapott az alapítvány működéséről. Ezúton kéri a nagyatádi adófizetőket, hogy 
adójuk 1 %-ával támogassák a Nagyatádi Diákokért Alapítványt. 
 
Ormai István polgármester: 
Indokolt, hasznos és eredményes a Nagyatádi Diákokért alapítvány munkája. Az alapítvány 
eredményesen tevékenykedik és világosan, mindenki számára egyértelműen a fiatal 
generációk tanulását, életre való felkészítését szolgája. 
Megköszöni a kuratórium és az elnök úr munkáját, további eredményes tevékenységet kíván. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 12 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
306/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Diákokért 
alapítvány 2006. évi forrásainak felhasználásáról szóló tájékoztatót elfogadja. 
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2.) Előterjesztés a Városi Kórház-Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe 
adásával kapcsolatos közbeszerzési eljárás lefolytatásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van: Dr. Bóta László főigazgató főorvos 
Ormai István polgármester: 
Nagy jelentőségű és nagyon fontos, szerteágazó vonatkozásokkal teli témáról tárgyal a 
képviselő-testület. Rendszeresen, az elmúlt hónapok során a testület napirendjén szerepel a 
városi kórház-rendelőintézet kérdése, az intézménnyel kapcsolatos feladat.  
Ez az előterjesztés egyetlen egy konkrét dolgot tartalmaz: az elmúlt napok, hetek szakmai 
egyeztetései nyomán azt javasolják a Tisztelt Képviselő-testületnek, hogy a működtetésbe 
adásra vonatkozó pályázati eljárást közbeszerzés keretében, nyílt eljárásban folytassák le. 
Előzőleg egy hirdetménnyel induló kétfordulós tárgyalásos eljárásban foglaltak állást, a 
szakértők pedig azt javasolták, hogy ezt a fajta megoldást válasszák. A jelen előterjesztésnek 
ez a tartalma. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Jegyző asszonytól kérdezi: mi történt az eltelt egy hónap során, hogy teljesen más irányt vett a 
működtetésbe adás fajtája? Ugyanis a mostani és a korábbi előterjesztés szöges ellentétben 
van egymással. 
Szintén jegyző asszonytól kérdezi: visszautal a múltkori anyag határozati javaslat 3. pontjára, 
amelyben többek között az szerepel, hogy a bíráló bizottság a közbeszerzési eljárás 
dokumentumait az érdekképviseleti szervek véleményének megismerése után készítse el, és a 
kiírás feltételrendszere kerüljön beterjesztésre a képviselő-testület elé végleges jóváhagyásra, 
melyet követően indítható a közbeszerzési eljárás. A mostani határozati javaslat 3. pontja 
ezzel szemben úgy szól, hogy az érdekképviseleti szervek véleményének megismerése után 
készítse el a közbeszerzési eljárás dokumentumait, és az ajánlattételi felhívás alapján 
tájékoztassa a képviselő-testületet. Míg a korábbi előterjesztésben az szerepelt, hogy 
jóváhagyásra terjessze a testület elé, itt pedig csak egy tájékoztatásról van szó. Ezt hogyan 
kell értelmezni, Nem a testület fogja jóváhagyni a kiírás feltételeit, csupán tájékoztatva lesz, 
ellentétben a korábbi határozattal? 
Jegyző asszonytól kérdezi: 2007. szeptember 19-én levélben kereste meg jegyző asszonyt, 
amelyben több dokumentumról kért fénymásolatot. A levélre a mai napig nem kapott választ, 
sem anyagot. Ennek mi az oka? 
A korábbi testületi ülésen jegyzői állásfoglalást kért egy dologban. Polgármester úr azt 
mondta, majd írásban válaszol a jegyző asszony. Ez sem történt meg, ezt is kéri pótolni. 
Polgármester úrtól kérdezi: a kórház külső működtetésbe adása tárgyában hogyan kívánják 
érvényesíteni a kórház dolgozóinak a 2001. október és 2002. szeptember között működött 
érdekeltségi rendszerben fennálló követelésüket, mintegy 47,8 millió forintot, plusz a 2003. 
óta esedékes kamatait? Ezt a majdani pályázóval kívánja az önkormányzat megfizettetni, vagy 
az önkormányzat fog ezért helytállni? 
Sasvári alpolgármester úr az elmúlt ülésen számon kérte rajta, hogy miről is akar név szerinti 
szavazást. A közbeszerzési terv módosításáról? Ennek már ellentmondott a múltkori 
előterjesztés címe is, amely úgy szólt, hogy: „a városi kórház-rendelőintézet vagyonkezelésbe 
adásáról, valamint a közbeszerzési terv módosításáról”. Ezt megerősíti a jelenlegi 
előterjesztés első mondata is: „A képviselő-testület 267/2007. számú határozatával döntött 
arról, hogy a kórház-rendelőintézet működtetésbe, vagyonkezelésbe adásával kapcsolatos 
közbeszerzési eljárás megindítására vonatkozó képviselő-testületi döntést követően, …stb.” 
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Most mi a helyzet? Ő értette félre, vagy félre lett magyarázva, hogy miről kért név szerinti 
szavazást, mert az előterjesztés első mondata egyértelműsíti, hogy egy olyan folyamat 
részesei, és a múltkori is egy olyan folyamat állomása volt, ahol egyértelműen a testület állást 
foglalt, hogy a kórház-rendelőintézetet külső működtetésbe kell adni. 
 
Bakos József képviselő: 
A határozati javaslat 3. pontjával kapcsolatban kérdezi polgármester úrtól: hogyan kell érteni 
azt, hogy az érdekképviseleti szervek véleményének megismerése után készítse el, továbbá az 
ajánlati felhívás alapján tájékoztassa a képviselő-testületet a kiírás feltételrendszeréről. Azt 
nem érti, hogy miért a feltételrendszert hagyja csak jóvá a testület, miért nem a pályázati 
kiírást? A pályázati kiírást a kiírás előtt szeretné véleményezni, és nem csak tájékoztatást kér. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előző testületi ülésen eldöntött közbeszerzési eljárási rend, forma, és a mai testületi ülésre 
készült előterjesztésben a közbeszerzési eljárási forma eltérésének okát az előterjesztésben 
leírták. Az elmúlt testületi ülés előtt a hivatal közbeszerzési eljárásban jártas dolgozói a 
bírálóbizottság tagjai végig gondolták a lehetséges eljárási fajtákat. Úgy ítélték meg, hogy a 
tárgyalásos eljárás lesz a legalkalmasabb arra, hogy a kórház működtetésbe adására és 
vagyonkezelésére sikeres közbeszerzési eljárás kerüljön lefolytatásra. Ezt egyrészt amiatt 
gondolták, mert ez nagyon nehéz és bonyolult eljárás, és a gyakorlatát sem ismerik még, 
hiszen nem volt még sikeres ilyen eljárás, amit mintának vehettek volna. A tárgyalások 
alapján a szerződés tartalma pontosan meghatározható. Jelezte a bírálóbizottság korábban, 
hogy hiányzó szakértelmet közbeszerzési szakértő igénybevételével szükséges pótolni. Ezt a 
képviselő-testület el is fogadta, és elkezdett a folyamaton a hivatalos közbeszerzési tanácsadó 
is dolgozni. Az ő javaslatai között olyan elemek vannak, amelyek a közbeszerzési eljárás és a 
szerződés elemeit pontossá teszik, és pontossá tehetik abban az esetben is, ha nem 
tárgyalásos, hanem nyílt eljárással zajlik a közbeszerzési eljárás. Itt egyértelműen 
meghatározhatók a kiírás pontjai, amire egyértelműen tehető ajánlat, és nincs szükség arra, 
hogy egy tárgyalásos eljárás elhúzza ezt a határidőt, hiszen csak a részvételi eljárásra 37 napot 
kell hagyni a feladást követően. Azután következik a résztvevők alkalmasságának a 
vizsgálata, tehát egy sokkal hosszabb eljárás lenne, feleslegesen. Azért van az ellentmondás 
az előző határozat és eközött, mert később kristályosodott ki, a közbeszerzési tanácsadó 
bevonását követően. Azért került most a képviselő-testület elé. Ha nem így lenne, akkor 
abban a rendben menne az eljárás, ahogy azt a képviselő-testület az elmúlt ülésen eldöntötte a 
határozatával. 
A határozati javaslat 3. pontjával kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja, hogy a képviselő-
testület előző döntésében az szerepelt, hogy végleges jóváhagyásra. Akkor a képviselő-
testület megtárgyalt egy feltételrendszert, amiben a fő pontokat megfogalmazta a  
közbeszerzési eljárás kiírásával kapcsolatban. Azok elfogadásra kerültek, véleményezte a 
képviselő-testület, a vélemények alapján átdolgozásra kerültek. Ennek alapján fog elkészülni 
a közbeszerzési felhívás. A közbeszerzési szabályzat alapján a közbeszerzési kiírás, az 
ajánlattételi felhívás összeállítása a bírálóbizottság feladata. Az eddig lefolytatott 
közbeszerzési eljárások során sem a képviselő-testület fogadta el az ajánlati felhívást, mielőtt 
az elküldésre került. Mivel ez olyan jelentőségű közbeszerzési eljárás, amit a képviselő-
testületnek látni kell a döntés előtt, ezért ide fog kerülni az összeállítást követően, hogy a 
képviselő-testület véleményezze. Természetesen a képviselő-testületi ülésen 
megfogalmazódott és jogszerű és célszerű vélemények átdolgozhatók lesznek az ajánlati 
felhívásban. A döntés nem a képviselő-testületé, de tájékoztatásra idekerül.  
A dokumentumok, amiket Melsin képviselő úr kért, terjedelmes dokumentumok, több ügyirat. 
Ami a képviselő-testület elé kell, hogy kerüljön ezekből a dokumentumokból, azokat a 
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testületi tagok megkapták. Megkapták az állásfoglalásokat a közigazgatási hivataltól a 
közbeszerzések tanácsától. Az állásfoglalás kéréseket valóban nem kapták meg, mert az nem 
olyan jelentőségű. Ha a képviselő úr erre kíváncsi, akkor az ügyiratot nála megtekintheti, 
vagy kiválasztja az ügyiratból, hogy melyik dokumentumot kéri. Nem ez az első eset, hogy 
nagy terjedelmű dokumentumokat kérnek a hivataltól, és amikor kérték, hogy személyesen 
nézzék meg, hogy ezek közül a dokumentumok közül mi az, amire szükségük van, mert amit 
leírtak, az hatalmas terjedelmű, akkor kiderült, hogy egy hatalmas mennyiségű anyag. Azt 
gondolja, hogy egyedileg meg kellene nézni, amire szüksége van a képviselő úrnak. 
Egyébként az Ötv. és az önkormányzat SZMSZ-e is a települési képviselő jogai között sorolja 
föl azt, hogy a hivataltól igényelheti a képviselői munkához szükséges tájékoztatást, és az 
ügyviteli közreműködést. Minden esetben megadják ezt. De kéri, hogy az ilyen nagy 
terjedelmű anyagokra másféle rendszert vezessenek be. 
 
Kimegy az ülésteremből Greller Károly képviselő. A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Melsin Valentin képviselő úr kérdését nem érti tisztán. Azt azonban elmondja, hogy a 
legutóbbi testületi ülésen elhangzott véleménye elég határozott és világos volt. Nincs mit 
hozzátennie. 
 
Ormai István polgármester: 
A kórházban dolgozók érdekeltségi rendszeréből származó járandósággal kapcsolatosan 
feltett kérdésre válaszolva elmondja, hogy ezt a dolgot nem ismeri, nem tudja miről van szó. 
Ha van ilyen, akkor ez a munkavállalók és a munkáltató, a Nagyatádi Városi Kórház-
Rendelőintézet vezetőinek a közös ügye. Az viszont elvárható, ha van ilyen, és ez valóban élő 
dolog, akkor erről ebben a folyamatban értesítsék a tulajdonost, hiszen elég régóta tart már ez 
a folyamat, amikor össze akarják állítani azt, hogy milyen feltételei vannak a tulajdonosnak, 
Megkérdezték a kórház vezetőit arról, hogy mi a véleményük arról a feltételrendszerről, amit 
a múltkor tárgyalt a képviselő-testület. Elvárható a kórház vezetői részéről, a gazdasági 
igazgató úr részéről is, hogy feltüntesse, felfektesse hivatalos formában, ha ilyen van. 
Sajnálatosan az érdekképviselet sem szólt erről, ezért nem tudja, hogy miről van szó. Ha van 
ilyen, akkor azt rögzíteni szükséges hivatalos formában. Bemondásra, és felvetésekre nem 
lehet kezelni ezt a problémát. Körvonalazódik és a hangsúlyai megvannak annak, hogy 
milyen feltételeik legyenek, hiszen már az előző ülésen egy eléggé összetett, és sok mindennel 
foglalkozó dokumentumot tárgyalt a testület. Úgy gondolja, hogy rövid idő alatt össze tudják 
állítani ezt a végleges feltételrendszert. A közbeszerzési eljárásnak az eljárás rendje szerint 
vannak feltételei. Ezek teljesen természetes módon érvényesítésre kell, hogy kerüljenek. 
Ennél sokkal fontosabb, hogy mit akarnak. A tulajdonos, a kórház szándékait, akaratát kell a 
saját feltételek között rögzíteni, és ezekhez csatolni azokat a garanciákat, amelyeket kérnek, 
hogy azok megvalósuljanak. Ezt ki kell munkálni. Ez egy összetett, sok témakört érintő 
feltételrendszer kell, hogy legyen. Ez az igazi törzse, lényege ennek az eljárásnak, hiszen a 
másiknak abszolút módon formailag meg kell felelni. Ezt fogják a testületnek bemutatni, hogy 
alakítsa ki a véleményét vele kapcsolatosan. 
 
Visszajön az ülésterembe Greller Károly képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Dr. Bóta László főigazgató főorvos: 
Csodálkozik Melsin Valentin gazdasági igazgató, képviselő úr kérdésén, hiszen benne él 
ebben a közegben, ahol minden információ rendelkezésére áll. Tájékoztatja a testületet is, 
hogy az érdekeltségi rendszer 2001. évben indult el, és 2003. évben pedig a kórház 
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teljesítménye visszaesett. Az, hogy történt-e kifizetés vagy sem, munkajogi kérdés. Az is 
munkajogi kérdés, hogy az uniós szabályok arra vonatkozóan állást foglaltak, hogy az ügyelet 
teljes egészében munkaidőnek számít. Ez nem jelenti azt, hogy úgy is kell finanszírozni. 
tudomása szerint a jogi állásfoglalás úgy szól, hogy peres úton mindenki személy szerint, 
külön-külön érvényesítheti ilyen irányú igényeit. Azt gondolja, hogy itt egy hasonló dolog áll 
fenn. Ha ilyen igénye van valakinek, hogy úgy érzi, hogy 2002-ben az érdekeltségi rendszer 
kapcsán tartozása van az intézménynek, akkor peres úton tudott volna eddig is, és próbálhat a 
jövőben is érvényt szerezni ennek. 
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem tudja elfogadni jegyző asszony válaszát. Azon a levélen, amit küldött számára, volt egy 
telefonszám. Ha ilyen nagy problémát jelentett a kérése teljesítése, akkor telefonon 
tájékoztathatta volna az elmúlt több mint egy hétben, mert akkor valószínű személyesen 
betekint az említett iratokba. De ez sajnos nem történt meg. 
Az érdekeltségi rendszerrel kapcsolatos kérdést eddig azért nem vetette fel, mert eddig nem 
hallották azt, hogy a kórház kiszervezése folyik. Azt szeretnék csak látni, hogy milyen 
lehetőségeik vannak. Ez a múltkori testületi ülés határozatával vált véglegessé és most már 
mindenki számára egyértelművé. Számukra lehet, hogy korábban is egyértelmű volt, de 
minden esetben ki lettek oktatva, hogy nem értik az előterjesztést. Ezért mivel most ez a 
helyzet, és a feltételrendszer részévé kell, hogy váljon ez az érdekeltségi rendszer,  itt a helye, 
hogy erről tájékoztassák az érdekelteket. Nem érti, hogy mit nem ért főigazgató úr, hiszen 
részese volt igazgató-helyettesként is a folyamatnak, mivel 2001-től indult ez az érdekeltségi 
rendszer. Ez arról szólt, hogy a kórház a dolgozókat érdekeltté tette az általuk befolyásolható 
költségbevitel alakulásában, és ezt díjazta azzal, hogy az egy évvel azelőtti állapothoz képesti 
javulásnak egy meghatározott százalékát érdekeltségi szabályzatban a dolgozóknak megígért. 
Ez megtörtént, elég jelentős, több mint 80 milliós fedezetnövekmény történt, amiből a 
dolgozók felé ezt a közel 48 milliót kellett volna kifizetni. Ez akkor nem történt meg, és azóta 
sem történt meg. Ez az igény már elévült volna, de a dolgozók – köztük ő is – benyújtották 
igényüket az elévülési idő előtt, hogy erre igényt tartanak. Azonban lojálisak az intézményhez 
azzal, hogy ismerik a kórház nehéz gazdasági helyzetét, nem kívánják, hogy most fizessék ki 
részükre, csak jelezték, hogy az igény továbbra is fenn áll, és ha majd a kórház esetleg jobb 
anyagi helyzetbe kerül, akkor fogják érvényesíteni ezt az igényt. Tehát ez egy fennálló, el 
nem évült követelés. Úgy gondolja, hogy ez a lojalitás mindössze addig áll fenn, amíg ez a 
nem nyereségérdekelt nonprofit működési forma az, ami a kórház működését jellemzi. 
Ugyanis kijelenthető, ha ez változni fog, és egy nyereségérdekelt gazdasági társaság kezébe 
kerül a nagyatádi kórház, akkor ez a türelem lejár. Ezzel számolni kell, mert a 2003. évig 
visszamenőleges kamataival elég jelentős követelés.  
Azzal egyetért Dr. Bóta László főigazgató főorvos úrral, hogy mivel ezek a kifizetések 2003. 
évben nem történtek meg, ezért a 2003-as teljesítmények nagyban visszaestek, és ez 
befolyásolja azóta is a kórház sorsát abban, hogy a jelenlegi finanszírozás alapja még mindig 
a 2003-as év. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Költői kérdése van: Melsin Valentin képviselő úr kit képvisel? A munkavállalókat, a 
munkáltatót vagy a tulajdonost? Ha a munkavállalókat képviseli, akkor miért nem hatott oda, 
hogy a munkavállalói iratba belekerüljenek ezek a dolgok? Ha a munkáltatót, akkor miért 
nem hatott oda, hogy ez a papír a kórház vezetése részéről a polgármesteri hivatalba eljusson. 
Egyébként pedig ha egyiket sem csinálta, akkor miért beszél? 
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Melsin Valentin képviselő: 
Nem tudja, Sasvári Tamás miért akarja meghatározni, hogy mikor beszéljen, és mikor ne. Úgy 
látszik, nem figyelt arra, amit elmondott. Hosszú volt bizonyára, de tartalmas. Volt benne egy 
kulcsmondat, ami arról szólt, hogy eddig nem az volt a kommunikáció, hogy a kórház 
kiszervezése van folyamatban, hanem nem értik, hogy miről van szó, nem olvasták el az 
anyagot. Ez most kristályosodott ki. Mondja azt, hogy félrebeszélés folyt fű alatt, és az lesz az 
eredmény, hogy nem lesz kórháza a városnak? Ez volt a kommunikáció eddig. Most 
egyértelműen le van írva a folyamat, itt a helye. 
 
Bakos József képviselő: 
Jegyző asszony felvázolta, hogy a törvény előírja, miszerint a képviselő tájékozódhat és 
elmondta, hogy a hivatal megtesz mindent, hogy a képviselő képbe kerüljön. Az elmúlt 
időszakban nem ezt tapasztalta. Már eljutott oda, hogy besétál a hivatalba és ott a tisztviselők 
készséggel rendelkezésére bocsátanak mindent, de a korábbi években bizony nem igyekeztek 
képbe hozni és elkövettek mindent a maguk módján, hogy ne kerüljön elé az az irat, ami az 
általa kívánt adatokat tartalmazza. A jövőt illetően az a kérése jegyző asszonyhoz, hogy 
szíveskedjen a törvénynek eleget tenni, és megér egy telefont, ha vaskos az anyag, hogy a 
képviselő úr jöjjön be a hivatalba, mert az anyaga ki van készítve és megnézheti. A 
közelmúltban így járt. Anyagot kért, kiderült, hogy három vastag dosszié. Bejött és minden 
rendelkezésére állt, de tájékoztatták, hogy ez vaskos anyag. 
Jegyző asszony válaszolt, hogy majd tájékoztatják a testületet a feltételrendszerről és 
véleményezhetik, miután már ki lesz írva. 
 
Ormai István polgármester: 
Senki nem ezt mondta. 
 
Bakos József képviselő: 
Ő így értelmezte. Akkor nyugtassa meg polgármester úr. Igaz, hogy kifizettek 1.2 millió 
forintot egy szakértő bizottságnak, de a felelősséget ezért az intézményért nem a szakértő 
bizottság vállalja. Ismeri ezeket a szakértő bizottságokat: jó pénzért olyanokat írnak, amilyet a 
megrendelő kér. Itt a képviselő-testület a városgazda, ő felel az intézmény sorsáért, és ő a 
döntéshozó. Az a kérése, hogy a képviselő-testület lássa, hogy mi megy ki, és mik a pályázati 
feltételek. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Természetesen a tájékoztatást követően, ha a képviselő-testület megismerte ezt az anyagot,     
kiküldésre kerül, fontos, hogy a képviselő-testület lássa, ami egyébként nem lenne kötelező, 
de az ügy fontosságára tekintettel ez így fog történni. 
Bakos képviselő úr felvetésére reagálva elmondja, hogy nagyon sokszor előfordult, hogy 
anyagot kért a képviselő úr, és mindig megkapta. Mindig rendelkezésére bocsátották a 
jegyzőkönyvet, a helyet, ahol megnézhette, és Melsin képviselő úrnak is. Ez az első eset, hogy 
egy hét alatt nem küldtek el egy anyagot. Számtalan esetben előfordult, hogy sokkal 
vaskosabb anyagokat rendelkezésre bocsátottak. Ez egy egyedi eset volt, és nem szeretné, ha 
ez maradna a köztudatban, hogy a polgármesteri hivatal nem nyújt segítséget a képviselőknek, 
ha ezt igénylik. 
 
Ormai István polgármester: 
Ami eddig szóba jött, le lehet azt a részét zárni ennek – Bakos Józsefnek mondja, – hogy az 
előterjesztés határozati javaslata arról szól, hogy amikor ezt a feltételrendszert a képviselő-
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testület testületi ülésen megtárgyalta, megismerte, véleményezte, az van ideírva: melyet 
követően indítható el a közbeszerzési eljárás. Benne van a határozati javaslatban. Teljesen 
szinkronban vannak egymással, etekintetben mindenképpen. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem ért egyet a polgármester úr által felvetettekkel, mert nyelvtanilag nem egyértelmű, és 
inkább arra hajlik, hogy a testületnek utána beleszólása nem lesz. Az van leírva, hogy készítse 
el, tájékoztassa a kiírást megelőzően. Nincs odaírva, hogy a testületnek lenne utána joga 
bármibe beleszólni, hozzászólni. Ha mégis így gondolták, és nem úgy, hogy a testület csak 
tájékoztatva lesz, akkor egyértelműsíteni kellene ezt a mondatot. 
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
Felhívja a figyelmet a lényegre: rendkívül felelősségteljes, rendkívül pontos döntés-
sorozatban van a képviselő-testület. A stratégiai döntés, a cél megjelölése megtörtént, ebben a 
döntés megszületett. Mindenféle mendemonda ellenére tulajdonban marad a város kórháza, 
nem adják el, nem cserélik el, a felelősség is változatlanul fennáll, más rendszerrel. 
Tudomásul véve olyan változásokat, amelyekhez alkalmazkodni kell, eldöntötték azt, hogy 
olyan működtetőt, olyan befektető és működtető céget választanak ki, aki a legjobban 
megfelel az elvárásoknak, a kitűzött céloknak. Ezzel a céllal kitűzték azt is, hogy egy jobb 
minőséget, és egy magasabb szintű orvosi ellátást biztosítsanak a nagyatádi és a Nagyatád 
környéki beteg embereknek.   
Értelmezése szerint a dolgozók jelzése teljesen jó szándékú és érződik a felelősség. Igaz, hogy 
ha bizonyos jelzéseket megkapna a szakszervezet és a közalkalmazotti tanács vezetője, akkor 
néhány dolgot nem írtak volna le a levélben. Egyébként a leírtak nagy része jogszabályban 
szabályozott és a betartása mindenki számára kötelező. 
 
Dr. Bóta László főigazgató főorvos: 
Az intézmény vezetőjeként nagy aggodalommal figyeli a képviselő-testületi ülésen 
történteket. Néha az az érzése, hogy egyesek nincsenek azzal tisztában, hogy valójában 
milyen helyzetben van az intézmény. Természetesen ez a dolog nem vonatkozhat azon kérdés 
feltevőjére, aki megfogalmazott itt néhány olyan dolgot, ami 5-7 évvel ezelőtti történet. 
Hangsúlyozza, hogy az intézet olyan helyzetben van, hogy talán kettő hónapot képes még 
túlélni. Ha ez a folyamat, amit itt tárgyalnak, nem tud eljutni ez év végéig megállapodás 
szintjére, akkor nem az lesz a kérdés, hogy néhány dolgozó a sok évvel ezelőtti érdekeltségi 
rendszer összegeihez nem jut hozzá, hanem az fog történni, hogy 600 embernek nem lesz 
állás. Jobbik esetben 150 dolgozónak marad, 450 fő pedig elbocsátásra kerül, és a 
lakosságnak nem lesz Nagyatádon kórháza, mert a kórház elvesztése nem azáltal történik, 
hogy működtetésbe adják, hanem azáltal történne, ha ez nem sikerül. Nem lesz kórház, ha ezt 
az adósságállományt nem fizeti ki valaki, mert a kórház nem tudja, és nem hajtja végre azokat 
a fejlesztéseket, amit a képviselő-testület a pályázat feltételeként megfogalmaz.  
Ha most, az akadályoztatások miatt, és a racionalitás teljes felrúgása miatt ezt az intézményt 
nem sikerül működtetésbe adni, akkor akik ezt teszik, nem a lakosság érdekeit szolgálják, 
hanem azzal szembe mennek, és a nagyatádi kórház dolgozóinak érdekeivel szemben mennek. 
Ez nagyon fontos dolog, hogy ez tudatosuljon mindenkiben. Ha valakinek ezzel kapcsolatban 
kételyei vannak, bármikor személyesen felkeresheti és megadja az objektív tájékoztatást. 
 
Bakos József képviselő: 
Előszedte 10 évre visszamenőleg a kórház anyagait, s megállapította, hogy a korábbi években 
a képviselők nem láthattak rá a kórház belső bajaira. A kórház főigazgató főorvosa 
beiktatásakor megkérdezte, hogy adott-e a kórház kölcsön a városnak. Azt a választ kapta, 



 11 

hogy nem. Aztán kiderült, hogy mégiscsak. Ezért vannak fenntartásai, mert néhány hónap 
múlva elhangzott a polgármester úr részéről, hogy azért nem kapott önhibás támogatást a 
város, mert a kórháznak 200 millió feletti tartalékai voltak. Hogyis van ez? Nem akadályozni 
akarja a testület munkáját, hanem segíteni. A város legnagyobb intézményéről, és a legtöbb 
alkalmazottról van szó, éppen ezért tudni szeretne mindent, ami a kórházzal kapcsolatosan 
történik. 
 
Kimegy az ülésteremből Dr. Ludas László képviselő. A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
 
Dr. Bóta László főigazgató főorvos: 
Megköszöni Bakos képviselő úr hozzáállását, ilyet vár el felelős önkormányzati képviselőtől, 
valóban segíteni kell a dolgokat. 
A kérdés a kinevezésekor úgy szolt, hogy van-e aktuálisan kölcsönben kihelyezése a 
kórháznak az önkormányzat irányában? Erre az volt a válasza, hogy nincs. Nem a múltra 
vonatkozott a kérdés, hanem arra a hónapra.  
Megköszöni Bakos képviselő úrnak azt, hogy támogatni fogja ezt a folyamatot, és igyekszik 
gyorsítani, mert rendkívül fontos, hogy az inkasszókat elkerüljék, mert akkor bért sem tudnak 
fizetni. 
 
Visszajön az ülésterembe Dr. Ludas László képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Azt érzi, hogy picit közelednek a gondolatok egymáshoz. A dolog lényege az, hogy ma és a 
jövőben is Magyarországon a fekvőbeteg ellátás finanszírozása az egészségbiztosítási pénztár 
feladata. A kórház működésének a finanszírozása a befizetett egészségbiztosítási járulékból 
történik. Tehát az egészségbiztosító kell, hogy finanszírozza a kórházak, és a nagyatádi 
kórház működését is egy olyan rend szerint, amelyre nincsen hatása Nagyatád Város 
Önkormányzatának. Jelen pillanatban meghaladják az intézmény kiadása a bevételeit, és 
hónapról hónapra meghaladják a kiadásai a bevételeit. Ez azt jelenti, hogy az intézmény 
kötelezettség állománya nő. Tisztán látszik, és teljesen egyértelmű, hogy sem kötelezettsége, 
sem lehetősége nincs az önkormányzatnak arra, hogy finanszírozza az intézmény működését. 
Arra nem lehet számítani, hogy majd a jövőben valami csoda folytán olyan finanszírozás 
javulás lesz, hogy mindez meg fog szűnni. Az intézmény kötelezettség állománya a 300 
milliót meghaladja. Ez növekszik hónapról-hónapra. A megoldás keresés a képviselő-testület 
felelőssége és kötelessége. Aki ezt a felelősséget nem vállalja fel, és nem mond más 
megoldást, az nem folytat felelős politikát ma Nagyatádon. Ezért dolgoznak, és nagyon örül 
annak, hogy a mai ülésen egyre inkább körvonalazódik az, hogy mi a testület feladata, és mi a 
kötelezettsége. Vigyázni akarnak a kórházra, működő, erős, jó kórházat szeretnének ebbe a 
városba, és ezért tevékenykednek, érlelik, alakítják ki azokat a szempontokat, amelyek alapján 
azt kísérelik meg, hogy egy jó megoldást találjanak az intézmény működésére. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 1 
ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
307/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 267/2007. (VIII. 30.) számú 
határozat 2. pontját visszavonja. 
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2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Városi Kórház-
Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe adása érdekében megindítandó 
közbeszerzési eljárás jelen előterjesztés 2. sz. melléklete szerinti engedélyokiratát, 
valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját és menetét, egyben felhatalmazza a 
polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
267/2007. (VIII. 30.) számú határozat 3. pontja helyébe az alábbi szöveg lép, egyben a 
számozása 2.-re változik: 

„2. A Képviselő-testület egyetért a 3. sz. mellékletben foglalt közbeszerzési 
kiírási feltételekkel, és utasítja a Bírálóbizottságot, hogy a közbeszerzési eljárás 
dokumentumait (ajánlati felhívás, dokumentáció – feltételrendszer) az 
érdekképviseleti szervek véleményének megismerése után készítse el, továbbá 
az ajánlati felhívás alapján tájékoztassa a Képviselő-testületet a kiírás 
feltételrendszeréről, melyet követően indítható el a közbeszerzési eljárás. 
Határidő: értelem szerint” 
Felelős: Bírálóbizottság 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
267/2007. (VIII. 30.) számú határozat 4. pontjának számozása 3.-ra változik. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 16.) 

rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés szöveges részében leírták azt, hogy milyen módosításokat vezettek át a 
költségvetésen. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Néhány alkalommal, amikor a költségvetéssel kapcsolatos módosításokat tárgyalta a testület, 
kérte, hogy az átláthatóság és a jobb érthetőség céljából a változtatásokat eltérő számmal, 
nagysággal, stb. írják, hogy mindenki lássa. A polgármester úr meg is ígérte, hogy ez így lesz. 
Megnézte a jegyzőkönyvben is rögzítésre került, csak a gyakorlatban nem realizálódott. 
Miért hiányosak a mellékletek? A 7-es mellékletek kivételével mindegyik hagy némi 
kívánnivalót maga után. Úgy fair, ha ott van az eredeti előirányzat, a módosított és a javasolt 
módosítás. Ezek elmaradtak. Ha megnézi polgármester úr, hogy az előterjesztés utolsó 
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oldalán a 4. §-ban hány tétel van feltüntetve, ugyanakkor a szövegesben nem tér ki 
mindegyikre. Ezeket megkeresni nagyon nehéz. A bizottsági ülésen néhány tételt 
megkérdezett. Az a tiszta, ha a képviselő egyértelműen látja a végrehajtott módosításokat. 
Ismételten az a kérése, tekintettel arra, hogy a polgármester úr szembesülhet vele, hogy a 
megyei főjegyző is így csinálja, kövessék a jó példát, és a jegyző asszony szíveskedjék a 
jövőben minden tételt feltüntetni, és a változtatást, az előzőtől eltérő adatokat emeljék ki, mert 
szeretné látni, hogy mit módosítanak. 
 
Ormai István polgármester: 
A módosításokat eltérő, dőlt számokkal írták, ezért nem érti a kérést. A jobb oldali oszlopban 
álló számokkal szerepelnek az érintetlenül hagyott, és dőlt számokkal írták a módosított 
tételeket. 
Ehhez a napirendhez készítettek egy kiegészítést. Kéri a képviselő-testületet, hogy álláspontja 
kialakításánál ezt is szíveskedjenek figyelembe venni. 
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a kiegészítésben szereplő határozati javaslatot. 
 
A képviselő-testület a kiegészítésben szereplő határozati javaslatot 10 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
308/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 263/2007. (VIII. 30.) számú 
határozat 2. pontjával kiegészített  a 255/2007. (VIII. 2.) számú határozat 8. pontját az 
alábbiak szerint módosítja: 
 
8. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete nyilatkozik arról, hogy a 
kötvény kibocsátásának fedezetéül a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV tv. 
88. § (1) bek. b.) pontjában meghatározott vagyonát és bevételét nem használja fel. A 
kötvény kibocsátás fedezetéül az önkormányzat költségvetésében tervezett alábbi saját 
bevételek szolgálnak:  
 
- helyi adók (kommunális adó, iparűzési adó, idegenforgalmi adó), 
- kamatbevétel,  
- osztalékbevétel,  
- vagyon bérbeadásából, haszonbérbeadásából, vagyonüzemeltetéséből, koncessziós 

díjból származó bevétel. 
- vagyonértékesítésből származó bevétel. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a kiegészítésben szereplő rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a kiegészítésben szereplő rendelet-tervezetet 10 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
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A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 10 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 2007. évi 
költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 16.) rendelete módosítására vonatkozó 29/2007. (IX. 28.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 

többletkiadások igénylésére vonatkozó 273/2007. (VIII. 30.) számú határozat 
módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés 2. oldalának alján, az összesen rovatban szereplő szám a 668 fő helyett, 
helyesen 919 fő.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát a 
pontosítással együtt. 
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát – a pontosítással együtt – 11 igen 
szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
309/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 148/2007. (IV. 26.) 
számú határozatával a Kórház-Rendelőintézetben elrendelt 20 fő 
létszámcsökkentés végrehajtásának határidejét 2007. május 31. napjáról 2007. 
december 31. napjára módosítja.   

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Dr. Bóta László főigazgató főorvos 
 

2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 273/2007. (VIII. 30.) 
számú határozatát az alábbiak szerint módosítja:  

 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 48/2007. (II. 15.) 
számú határozatával a Városgondnokságnál elrendelt 4 fő létszámcsökkentés 
végrehajtása következtében 1 fő, a Kórház-Rendelőintézetnél a 148/2007. (IV. 
26.) számú határozat végrehajtásából eredően végrehajtott létszámcsökkentés 
következtében 3 fő, az Egyesített Óvoda, a Bárdos Lajos Általános Iskola, az 
Árpád Fejedelem Általános Iskola, a Babay József Általános Iskola, a Városi 
Zeneiskola jogutódaként 2007. július 1. napjával létrehozott Nagyatádi Óvoda, 
Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálatnál 
(Nagyatádi Közoktatási Intézménynél) a 175/2007. (V. 31.) számú határozatával 7 
fő létszámcsökkentés végrehajtása során 6 fő esetében felmentéssel járó 
munkajogi intézkedések többletkiadására pályázatot nyújt be.  
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A létszámcsökkentések végrehajtása következtében az engedélyezett létszámok az 
alábbiak szerint módosultak: 
 
Az Önkormányzat 2006. évi költségvetéséről szóló 5/2006. (II. 16.) számú 
rendeletének a 49/2006. (XII. 15.) számú rendeletével  történő módosításával 
jóváhagyott létszámkeret: 
 
- Önkormányzat összesen:                                                                 1.267,5 fő 
   - Ebből:    - Egyesített Óvoda                                     69    fő 
                    - Babay József Általános Iskola                45,5 fő 
                    - Bárdos Lajos Általános Iskola                48   fő 
                    - Árpád Fejedelem Általános Iskola          62   fő 
                    - Zeneiskola                                                13,5 fő 
                    - Városgondnokság                                     50    fő 
                    - Kórház-Rendelőintézet                          682    fő 
                       Összesen:                                                970    fő 
 
A létszámcsökkentést követően az önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló 
5/2007. (II. 16.) számú rendeletének a 21/2007. (VI. 29.) számú rendelettel történő 
módosításával jóváhagyott létszámkeret: 
 
- Önkormányzat összesen:                                                                1.152 fő 
   - Ebből:  - Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú 
                     Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai 
                      Szakszolgálat                                           217 fő    
                   - Városgondnokság                                      46 fő 
                   - Kórház-Rendelőintézet                           656 fő 
                      Összesen:                                                 919 fő  
 

3. A képviselő-testület nyilatkozik, hogy az önkormányzat költségvetési szerveinél 
és a polgármesteri hivatalnál a meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag 
megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti 
változás, feladatátadás következtében az önkormányzat fenntartói körén kívüli 
munkáltatónál a létszámcsökkentéssel érintett álláshelyeken foglalkoztatottak 
munkaviszonyban töltött idejük folyamatosságának megszakítása nélküli 
foglalkoztatására nincs lehetőség.  
 
Határidő: 2007. október 1. 

            Felelős:   Ormai István polgármester   
 
 
5.) Előterjesztés Ötvöskónyi község fennálló tartozásának átütemezésére 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
1 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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310/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Ötvöskónyi Község a nagyatádi 
alapfokú oktatási intézményekben tanuló gyermekek után megállapított 2004. évi állami 
támogatáson felüli 6.200.000,- Ft tartozását a 2007-re, valamint a következő években 
esedékes tárgyévi kötelezettségek megfizetése mellett, az alábbi ütemezésben fizesse 
meg:  
 
2007-ben    2.200.000,- Ft 
2008-ban    2.000.000,- Ft 
2009-ben    2.000.000,- Ft 
 
A megállapodás aláírására felhatalmazza a polgármestert. 
 
Határidő: 2007. október 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
7.) Előterjesztés a Nagyatádi Szakképző, Szakiskola és Tornacsarnok; Bárdos Lajos 

Általános Iskola; Éltes Mátyás Általános Iskola hőtermelő és elosztó rendszerek 
üzemeltetési szerződésének módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Jegyző asszonytól kérdezi: miért nem léptek ebben a kérdésben kellő időben, jogszerű-e, hogy 
éppen ezért a szerződést közbeszerzési eljárás nélkül még egy évig meghosszabbítják? Jogilag 
rendben van? 
A Pénzügyi Iroda vezetőjétől kérdezi ezen intézmények vonatkozásában mennyi a Dalkia 
Zrt.-nek fizetett havi díj? Mekkora volt a tartozásállomány 2006. december 31-én? A 
közelmúltban felvett hitelekből fizettek-e valamennyit ennek a cégnek és mennyit? Ezt 
megelőzően mennyi volt a tartozásállomány? 
A VFG Bizottság alelnökét kérdezi: jelen előterjesztés vonatkozásában mi az állásfoglalása? 
 
Bakos József képviselő: 
Mikor járt le a szerződés? Törvényes-e a meghosszabbítás? Ki vállalja a felelősséget, ha 
esetleg a Közbeszerzési Tanács megbírságolja az önkormányzatot a megkerülése miatt? 
Jegyző asszonytól kérdezi: a hosszabbítás törvényes-e, nem jogszabályellenes-e? 
Mi a helyzet a kollégium fűtésével? 
 
Ormai István polgármester: 
Melsin Valentin képviselő úrnak mondja: a tájékoztatás kétoldalú. Udvariatlan az, amit tett. 
Fel kellett volna hívnia valakit a polgármesteri hivatal vezetői közül, ha ezekre a kérdésekre 
most itt választ kíván kapni. Fejből megmondani, hogy mi volt 2006. december 31-én, majd 
meghallani azt, hogy nem pontosan mondta ezt valaki, két hónap múlva. Tanulságképpen 
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mondja, hogy a tájékoztatásnak két oldala van. Aki tájékoztatást kér, annak is kell tudnia, 
hogy amit kér, azt hogyan lehet teljesíteni. 
 
Kliment Tiborné irodavezető: 
A jelenleg érvényes számlázás, amit a Dalkia Zrt. havonta számláz az önkormányzatnak, 2 
millió 100 ezer forint. Ennek a közel 2/3 részét tovább számlázzák a Nagyatádi Szakképző 
Iskola, illetve az Éltes Mátyás Iskola felé, a maradék összeg a Bárdos Lajos Általános Iskola 
fűtés kiadását terheli.  
Azt pontosan nem tudja megmondani, hogy 2006. év végén mennyi volt a számlatartozás, de 
a mai napon a Dalkia Zrt. felé nincs fizetési kötelezettsége az önkormányzatnak. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az önkormányzat 10 évre kötötte ezt a szerződést, ennek az időtartama lejárt. A szerződés 
meghosszabbítható további egy évre, de el kell kezdeni a közbeszerzési eljárást. A következő 
időszakra közbeszerzési eljárás során kell kiválasztani a szolgáltatót, és ennek alapján kell 
megkötni a szerződést. A jövő évben a Közbeszerzési Tervben ez szerepelni fog, ha az idei 
évben a közbeszerzést nem tudják elindítani. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A VFG Bizottság alelnökétől egy rövid állásfoglalást kért a témában. 
 
Hubay Sándor, a VFG Bizottság alelnöke: 
Mivel a bizottság nem volt határozatképes, így bizottsági állásfoglalás sincs a témában. 
Személyes véleményét pedig majd a szavazásnál érvényesíti. 
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Polgármester úr védelmébe vette az irodavezető asszonyt, de nincs erre szükség, mert nem 
akarta őt bántani. Nagyon jó viszonyban vannak egymással, bármikor, bármilyen kérdéssel 
fordult hozzá, mindig szívesen válaszolt. Amire most nem kapott választ, utólagos 
tájékoztatást is elfogad.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát 9 igen szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
311/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Szakképző, 

Szakiskola és Tornacsarnok; Bárdos Lajos Általános Iskola; Éltes Mátyás Általános 
Iskola hőtermelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 2008. szeptember 
30. napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul. 

 
2. A Képviselő-testület a szerződés módosítás aláírására felhatalmazza a város 

polgármesterét. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
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7.) Előterjesztés a RITIN Műsorszolgáltató és Információs Kht. ügyvezetői tisztségére 

kiírandó pályázatra vonatkozó javaslatról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
A Kht. ügyvezetőjének a megbízatása 2007. december 31-én lejár, illetve lejár a televízióval 
kötött műsorszolgáltatási szerződés. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy az önkormányzat 
többségi tulajdonában lévő kht. ügyvezetői posztjára, egyben felelős szerkesztői tisztségére 
írjon ki pályázatot. A pályázati kiírás első mondatában pontatlanul szerepel a cég neve, 
értelem szerint a helyes nevet szerepeltetik majd a kiírásban. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László képviselő: 
A kiírásban szerepel, hogy munkajogviszonyban vagy megbízásban lássa el a feladatot az 
ügyvezető. Egyrészt a cég számára sem és a pályázó számára sem mindegy, hogy milyen 
jogviszonyban kerül kinevezésre. Az önkormányzat milyen álláspontot képvisel?  
A pályázati kiírásban három éves időtartam szerepel a megbízásra. Próbaidőt, illetve 
megbízási szerződés esetében valamiféle biztosítékot nem lehet kikötni? 
 
Bakos József képviselő: 
A pályázati feltételeknél felsőfokú iskolai végzettség van előírva. Szakmai képzettséget nem 
kellene előírni? 
 
Dr. Kövesdi Ibolya jogtanácsos: 
Mind a két jogviszony formára lehetőség lenne. Tehát a Ptk. szerinti megbízási jogviszony, 
vagy munkaviszony létesítésére. Erre vonatkozó igényt a kiírási javaslat szerint a pályázó 
jelölné meg, hogy melyik jogviszony keretében kívánja ellátni a megbízatást.  
Úgy tudja, hogy a jogszabályok lehetőséget adnak arra, hogy a vezetői megbízást bármikor 
vissza lehet vonni. 
 
Ormai István polgármester: 
Dilemmát okozott a javaslat elkészítésénél is a szakmai végzettség megléte.  
 
Bakos József képviselő: 
Nem feltételként gondolta a szakmai végzettséget, megjegyzésként, hogy szakmai képzettség 
előny. 
 
Ormai István polgármester: 
Így is gondolják, ezért kérik a részletes személyes és szakmai önéletrajzot, hogy lássák a 
szakterületen vagy esetleg gazdasági területen szerzett végzettség meglétét. 
 
Dr. Ludas László képviselő: 
Kérdésére válaszoltak, amely szerint majd a pályázó eldönti, hogy milyen jogviszonyban 
kívánja a tisztséget ellátni. De az önkormányzatnak ez anyagilag nem mindegy. A 
jogviszonyban nem egyenrangú felek vannak. Pl. szerződés megszüntetésénél is egy 
munkajogviszonyban más szabályok vannak, mint a megbízásos szerződés esetében. 
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Rákóczy Attila alpolgármester: 
A munkáltató és a munkavállaló közötti munkaszerződés létrejötte esetén a próbaidő kikötése 
teljesen természetes, ezt nem is kell a pályázatnak tartalmaznia. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
312/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete felkéri a város polgármesterét, hogy a RITIN 
Műsorszolgáltató és Információs Kht. következő taggyűlésének összehívását 
kezdeményezze az ügyvezetői és felelős szerkesztői tisztségre vonatkozó pályázat kiírása 
miatt, és az előterjesztéshez csatolt pályázati kiírást javasolja a kht. taggyűlésének 
elfogadásra. 
  
Határidő: 2007. október 10. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapfokú művészetoktatási 

intézményeinek minősítési eljárásához szükséges kérelem benyújtásáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
313/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 
gyakorlója Nagyatád, Bolhás, Ötvöskónyi Nevelési Oktatási Alapfokú 
Művészetkotatási Pedagógiai Szakszolgáltató Intézményfenntartó Társulás által 
fenntartott Nagyatádi Közoktatási Intézményének a  Nagyatádi Óvoda, Általános 
és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat Árpád Fejedelem 
Általános  és Alapfokú Művészetoktatási Iskola és a Nagyatádi Óvoda, Általános 
és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat Bárdos Lajos 
Általános és Zeneiskola intézményegységeinek minősítési eljárásához szükséges 
kérelmet nyújt be az Alapfokú Művészetoktatási Intézmények Minősítő 
Testületéhez.   

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza Ormai Istvánt a társulás székhelye szerinti 

település polgármesterét a kérelem elküldésére. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/osztálylétszámai 

eltérésének engedélyezéséről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdés: 
 
Bakos József képviselő: 
Az óvodánál 11 csoport van, és a többlet létszámból még 1,5 csoport kijönne. Nem kapkodták 
el korábban a csoport csökkentést? Ugyanezt látja az iskolánál is. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az iskoláknál párhuzamos évfolyam van, és egy-két fővel lépi túl a létszámot, ezért nem 
érdemes néhány fővel még egy osztályt indítani. 
Az óvodáknál a henészi és a bodvicai óvodában 30 fős létszámok vannak, a várható 380 fős 
létszám a folyamatos beiratkozások miatt van. A normatíva igénylés elszámolásakor a 
ténylegesen óvodában töltött napok számával számolnak, és ez jóval kevesebb. Az óvodákban 
jelenleg 14 csoport van. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
314/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 

gyakorlója. Nagyatád, Bolhás, Ötvöskónyi Nevelési Oktatási, Alapfokú 
Művészetoktatási, Pedagógiai Szakszolgáltató Intézményfenntartó Társulás által 
fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, 
Pedagógiai Szakszolgálat közoktatási intézmény intézmény-egységeiben a 
jogszabályban meghatározott csoport/osztálylétszámok eltérésének 
engedélyezéséhez  a melléklet szerinti kérelmet nyújt be az Oktatási Hivatalhoz.   
 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza Ormai Istvánt a társulás székhelye szerinti 
település polgármesterét  a kérelem elküldésére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
    Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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10.) Előterjesztés a  Somogy Megyei Önkormányzattal Pedagógiai Szakszolgálati feladatok 
ellátására kötött megállapodásra  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
315/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei 
Önkormányzattal a pedagógiai szakszolgálati feladatok ellátására a melléklet szerinti 
feladatellátási megállapodást elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester  
 

11.) Előterjesztés a Bene Ferenc Labdarúgó Akadémia megalakulásában történő 
együttműködésre 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
316/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Somogy Megyei labdarúgó 
utánpótlás-nevelés fejlesztésének érdekében együttműködik a Bene Ferenc Labdarúgó 
Akadémia megalakulásában. Felhatalmazza a polgármestert az alapító nyilatkozat 
aláírására. 
 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú  

beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről  
Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
A szóban forgó területet megnézte, és kb. 10-15 parkolót látott, ezen kívül kb. 30 db fa, 
sövény, út is van ott. Ha az értékeket figyelembe veszi a vonatkozó rendelet alapján, ha 
mindezt levonja a kiajánlott vételárból, nagyon kevés marad. Alacsonynak tartja a vételárat. 
Ki engedélyezte a telekmegosztást? Az, aki az értékbecslést végezte? Hogyan lehet eladni egy 
olyan telket, ami még nincs megosztva? A helyi építési szabályzat szerint mit lehet ide 
építeni? 
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A telekmegosztási eljárást a tulajdonos képviseletében a polgármester indítja el. Meglévő 
parkolók nem mentesítenek a létesítményhez kapcsolódó parkolók építése alól.  
 
Bakos József képviselő: 
A beépítési előírásra vonatkozó kérdését visszavonja. 
Az előterjesztésben lévő helyrajzi szám nem létezik. Lehet, hogy a megosztás folyamatban 
van, de a bejegyzés még nem történt meg, utána nézett a földhivatalban. Olyat akar eladni az 
önkormányzat, ami még nem létezik. 
 
Visszajön az ülésterembe Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előterjesztés tartalmazza a pályázati felhívást is, és abban a 2. oldalon szerepel a beépítési 
előírás, hogy szabadon álló beépítési módú település központú vegyes területen fekszik.  
A telekalakítás a mai napon vált jogerőssé, tehát most a képviselő-testület döntése már egy 
kialakított telekre szól, mert jogerős lett a telekalakítás. 
 
Kimegy az ülés teremből Batka Gyula képviselő. A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
 
Bakos József képviselő: 
A telekalakítás nem akkor válik jogerőssé, amikor bejegyzésre kerül a földhivatalban? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Nem. Ezt követően kerül bejegyzésre, az is már folyamatban van. A telekalakítás a határozat 
kézhezvételétől számított 15 napon belül, ha nem érkezik fellebbezés, és mindenki tudomásul 
vette vagy a fellebbezési jogáról lemondott, jogerős. 
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés taglalja ezt a részét és a határozati javaslat külön foglalkozik ezzel a 
vonatkozásával. A határozati javaslat 4. pontja kifejezetten arról szól, amit Bakos képviselő úr 
most mondott. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. napirend határozati javaslatát. 
 



 23 

A képviselő-testület a 12. napirend határozati javaslatát 8 igen szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett nem fogadja el. 
 
 
13.) Előterjesztés a Nagyatád, Mező utca déli végében lévő, nagyatádi 1261 helyrajzi 

számú beépítetlen terület értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13. napirend határozati javaslatát egyhangú – 11 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
317/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló Nagyatád, Mező utca déli részén fekvő, nagyatádi 1261 helyrajzi, 
3345 m2 alapterületű, építési lehetőség nélküli belterületi kertterületét értékesítésre 
kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott beépítetlen területre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 

a.) A kertterület értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 
egyben a licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel 
azonos 151.000.-Ft+ÁFA, azaz Egyszázötvenegyezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: az adás-vételi szerződéskötés 

költsége, amely a vételár 1 %-a, de minimum 15.000.-Ft. Ezt az összeget, a 
terület tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetésről szóló igazolást a 
pályázathoz csatolnia. 
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A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 
- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 

kerül beszámításra. 
- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a kertterület értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 

Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő, keleti 
bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14. napirend határozati javaslatát egyhangú – 11 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
318/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Korányi u. 4. szám alatti társasház földszintjén lévő, keleti bejáratú, 
nagyatádi 441/3/A/40 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 138 m2 
alapterületű önkormányzati tulajdonú üzlethelyiség hasznosítására a 119/2007. (III. 
29.) számú határozattal jóváhagyott, illetve a 226/2007. (VI. 28.) számú határozattal 
módosított és közzétett pályázati felhívásra ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás 
eredménytelenül zárult.  

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt üzlethelyiség hasznosítása érdekében az 

ingatlan: 
- vételére és bérletére egyaránt lehetőséget adó, 
- alap vételárra, illetve alap bérleti díjra folytatott, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2008. február 29-

ig folyamatos pályázati határidővel, 
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- nyílt licites pályázati eljárás lefolytatását, 
- azonos határidőre beérkező vételi és bérleti pályázat közül a vételi ajánlat 

előnybe részesítését rendeli el. 
3. A Képviselő-testület 1. pontban meghatározott üzlethelyiség értékesítési feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 

a) Az üzlet alap vételára, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a pályázati 
licit alapja is 20.700.000.-Ft+ÁFA, azaz Húszmillió-hétszázezer forint+ÁFA. 

 
b) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során 

kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy összegben kell 
megfizetnie, illetve az önkormányzat költségvetési számlájára átutalnia. 

 
c) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli az adás-vételi szerződéskötés költsége, 

amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum 15.000.-Ft. Ezt az összeget, az 
üzlethelyiség tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
d) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 2.000.000.-Ft, azaz Kettőmillió forint, 

amelyet a pályázóknak a pályázat benyújtásával egy időben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetni. 

 
e) A letétbe helyezésre kerülő biztosíték visszafizetése: 

 
- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 

beszámításra. 
 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára.   

 
4. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott üzlethelyiség bérleti feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 

a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 
bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 

 
b.) Az üzlethelyiségben végezhető tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is, a Képviselő-testület a 2007. évi irányadó bérleti díj 60 %-
ában állapítja meg, azaz 678.- Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 93.564.-Ft+ÁFA. 
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 A bérleti díjon felül a bérlőt terhelik: 
- A bérlemény üzemeltetési és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 

közüzemi díjak. 
- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 

bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.- Ft. A megfizetés ideje és módja: a 
bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri Hivatal pénztárába, 
készpénzben. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 

2007. évre vonatkozik. Az minden évben – a szerződő felek külön megállapodása 
nélkül – a KSH által az előző évre megállapított általános infláció mértékével 
emelkedik. 

 
 A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 

alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetése esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.- Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 

 
A pályázati biztosíték összege:  

- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás lezárását 
követően – a hivatali pénztári órái alatt – kerül visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az első 
havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve a 
bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 

- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 
pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti szerződést 
neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható okból 
meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

 A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó bérleti 
díj kettő havi összege. 

 
 A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig,  
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 

 
 A bérlet időtartamára letétbehelyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
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- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 
felvett jegyzőkönyv aláírását illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül,  

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára.  
 

5. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióba. 

 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
7. A Képviselő-testület eredményes pályázati eljárás esetén: 

- a vételi jog elnyeréséről, az üzlethelyiség vevőjének kijelöléséről a 
versenytárgyalás eredménye alapján, azt követő ülésén dönt, 

- a bérleti szerződés aláírásával a város polgármesterét bízza meg. 
 

8. A Képviselő-testület a pályázati eljárások eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
15.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő déli 

bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 15. napirend határozati javaslatát egyhangú – 11 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
319/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Korányi utca 

4. szám alatti társasház földszintjén lévő déli bejáratú, nagyatádi 441/3/A/5 helyrajzi 
számon lévő üzlethelyiség bérlőjének becsatolt levele alapján megállapítja, hogy a 
2007. szeptember 30. napjával lejárt bérleti jogviszonyát nem kívánja 
meghosszabbítani. 

 
2. A Képviselő-testület az üressé váló Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház 

földszintjén lévő, összesen 133 m2 alapterületű, déli bejáratú, nagyatádi 441/3/A/5 
helyrajzi számú önkormányzati tulajdonú helyiség 3 éves bérleti jogának 
elnyerésére: 
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- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 

b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 
jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 

 
c.) A bérlő vállalja, hogy a helyiségben ruhatisztító felvevőhely működtetését fogja 

megvalósítani az alapterület 20 m2-én. 
 

d.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a következőképpen alakul: 

- a Képviselő-testület a ruhatisztító felvevőhely működtetésére biztosított 20 
m2-et a bérlő részére térítésmentesen használatba adja, 

- a fennmaradó 113 m2-re eső bérleti díjat a  Képviselő-testület  a 2007. 
évre irányadó bérleti díj 60 %-ában azaz: 678.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen 
havi 76.614.-Ft+ÁFA összegben állapítja meg. 
 

A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 
- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 

közüzemi díjak. 
- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 

bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, és módja: a 
bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába, készpénzbe. 

 
e.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2007. évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított általános infláció mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
f.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 

1. A pályázati biztosíték összege:  
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- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás 
lezárását követően – a hivatal pénztári órái alatt – kerül visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az első 
havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve 

a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 

pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti szerződést 

neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható okból 
meghiúsul. 

 
g.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 

 
A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 

- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 
felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

h.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöli. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
7. A Képviselő-testület eredményes pályázati eljárás esetén felhatalmazza a város 

polgármesterét a pályázat nyertesével megkötésre kerülő bérleti szerződés 
aláírására. 
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Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdés: 
 
Bakos József képviselő: 
A bérlemény közüzemi számlái rendezettek-e? 
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Igen. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 16. napirend határozati javaslatát egyhangú – 11 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
320/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
1368/A/3 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 141 m2 alapterületű 
helyiség hasznosítására a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság által a 2007. 
szeptemberi ülésén jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén 

lévő, nagyatádi 1368/A/3 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 141 m2 
alapterületű helyiség 3 éves bérleti jogának elnyerésre: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2008. február 29. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
i.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 
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j.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 
jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 

 
k.) Az üzlet alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által elfogadott 2007. évre irányadó 
bérleti díj 60 %-ában állapítja meg azaz: 732.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 
103.212.-Ft+ÁFA összegben. 

 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, és 
módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 

 
l.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2007. évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított általános infláció mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
m.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 

3. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás lezárását 

követően – a hivatal pénztári órái alatt – kerül visszafizetésre. 
- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az első 

havi bérleti díjba kerül beszámításra. 
 

4. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve a 
bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 

- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 
pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti szerződést 
neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható okból 
meghiúsul. 

 
n.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 
A letétbehelyezés módja: 
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- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 
 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

o.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöli. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
7. A Képviselő-testület eredményes pályázati eljárás esetén felhatalmazza a város 

polgármesterét a pályázat nyertesével megkötésre kerülő bérleti szerződés 
aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
Ormai István polgármester 15.55 órakor 15 perc szünetet rendel el. 
 
Szünet után: 
 
Visszajön az ülésterembe Batka Gyula képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Bejelenti a képviselő-testületnek, hogy a mai ülésen 12. napirendként tárgyalt, a Nagyatád, 
Árpád utcában lévő nagyatádi 220/18 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan vevőjének 
kijelöléséről szóló előterjesztéssel kapcsolatosan, mivel akkor úgy tűnt, hogy nem született a 
határozati javaslatot elfogadó döntés, ezt az önkormányzat érdekeit sértőnek tekinti. 
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Kezdeményezi, hogy most, a mai ülésen 17. sorszámmal tárgyalják a mai ülés 12. 
sorszámával ellátott, imént ismertetett napirendet, majd pedig a következő napirendeket 
értelemszerűen, növekvő számsorrenddel átszámozva tárgyalja meg a testület. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. sorszámmal jelölt előterjesztés 17. 
sorszámmal történő tárgyalására vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület a 12. sorszámmal jelölt előterjesztés 17. sorszámmal történő tárgyalására 
vonatkozó javaslatot 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
321/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai ülésen 12. sorszámmal 
jelölt, „Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú 
beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről” című napirendet 17. napirendként 
tárgyalja. 
 
 
17.  Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan vevőjének kijelöléséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 17. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazat 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
322/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a Nagyatád, Árpád utcában lévő 
nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú, az önkormányzat tulajdonában álló beépítetlen 
ingatlan tulajdonjogának elnyerésére kiírt pályázati felhívásra egy pályázat érkezett.  
 A pályázó: 

Neve:  KORI ’96 Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. 
 Székhelye:  7500 Nagyatád, Hunyadi utca 2. 

Cégjegyzékszáma: 14-09-305669    
 Adószáma:  13169385-2-14 
 Képviselője: Kovács Ferenc Zoltán ügyvezető                   
 

2. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt 278/2007. (VIII. 30.) számú 
határozatával jóváhagyott pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv 
alapján megállapítja, hogy a benyújtott pályázat érvényes. 

3. A Képviselő-testület a Nagyatád, Árpád utcában lévő nagyatádi 2220/18 helyrajzi 
számú, 2.500 m2 alapterületű beépítetlen terület a 278/2007. (VIII. 30.) számú 
határozatban, a határozattal jóváhagyott pályázati felhívásban, valamint a pályázati 
felhívás alapján benyújtott pályázatban foglalt feltételekkel: 
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- négyzetméterenként 4.600.-Ft+ÁFA, összesen 11.500.000.-Ft+ÁFA, azaz 
Tizenegymillió-ötszázezer forint + ÁFA alap vételáron, 

- a teljes vételárnak a határozati javaslat 4. pontjában meghatározott módon 
történő megfizetése mellett,  

- 1/1 tulajdoni arányban, 
KORI ’96 Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. (székhelye: 7500 Nagyatád, Hunyadi 
utca 2., cégjegyzékszáma: 14-09-305669, adószáma: 13169385-2-14, képviselője: 
Kovács Ferenc Zoltán ügyvezető) nyerte el. 

 
4. A Képviselő-testület a vételár megfizetésének feltételeit az alábbiakban határozza 

meg:  
- amennyiben a telekalakítás jogerőre emelkedett a testületi döntés napjára, 

akkor az adás-vételi szerződés megkötésére, valamint a teljes vételár 
egyösszegben történő megfizetésére a testületi döntést követő 15 napon belül 
kerül sor, 

- amennyiben telekalakítás még nem emelkedett jogerőre a testületi döntés 
napjára, akkor a testületi döntést követő 15 napon belül adás-vételi 
előszerződés kerül megkötésére, majd a jogerős telekalakítást követően 15 
napon belül kerül sor a végleges adás-vételi szerződés megkötésére, valamint a 
teljes vételár egyösszegben történő megfizetésére. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adás-vételi szerződés, 

illetve szerződések aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 

18.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzatának tulajdonában álló hobbykertek 
értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Dr. Bakács Tiborné képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 13 fő 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 18. napirend határozati javaslatát egyhangú – 13 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
  
323/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
7. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló: 
- Fogoly utca 6. szám alatti, nagyatádi 3439 helyrajzi számon fekvő, 490 m2 

nagyságú, 
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- Fogoly utca 8. szám alatti, nagyatádi 3440 helyrajzi számon fekvő, 490 m2 
nagyságú, 

- Fogoly utca 10. szám alatti, nagyatádi 3443 helyrajzi számon fekvő, 490 m2 
nagyságú 

- Fácán utca 22. szám alatti, nagyatádi 3444 helyrajzi számon fekvő, 350 m2 
nagyságú, 

- Fácán utca 23. szám alatti, nagyatádi 3445 helyrajzi számon fekvő, 350 m2 
nagyságú, 

hobbykerteket értékesítésre kijelöli. 
 
8. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telkekre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

9.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telkek értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A telkek értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel azonos 200.-
Ft/m2+ÁFA, azaz négyzetméterenként Kettőszáz forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: az adás-vételi szerződéskötés 

költsége, amely a vételár 1 %-a, de minimum 15.000.-Ft. Ezt az összeget, a telek 
tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egyidőben kell a 
Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
10. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
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11. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
12. A Képviselő-testület a telkek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 

Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
19.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
  Előadó: Hubay Sándor, a bizottság alelnöke 
 
Kovács Károly képviselő: 
Bejelenti érintettségét. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Kovács Károly képviselő érintettségére 
vonatkozó bejelentését. 
 
A képviselő-testület Kovács Károly képviselő érintettségére vonatkozó bejelentését egyhangú 
– 13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
324/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Kovács Károly képviselő 
érintettségére vonatkozó bejelentését tudomásul veszi, a képviselő a 19. napirendnél a 
szavazásban nem vesz részt. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 19. napirend határozati javaslatát egyhangú – 12 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
325/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2007. szeptember 26-i ülésén – átruházott hatáskörben – hozott 
döntéseit jóváhagyja. 
 
20/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
  Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
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Bakos József képviselő: 
A tájékoztatóban szerepel, hogy a polgármester úr a Medical Investment Rt., és az Allegro 
Kft. képviselőivel tárgyalt. A Hosp Invest képviselői jártak-e Nagyatádon, illetve a 
polgármester úr tárgyalt-e ezen cég képviselőivel? 
Szeptember 13-17. között Erdélyben járt polgármester úr, és az iroda is jelezte, hogy 
szervezte a delegációt. Kérdése, hogy a testület részéről kik vettek részt, és ez milyen út volt? 
Hivatalos vagy félhivatalos, mert akiket kérdezett, nem tudtak az útról, őt érdekelné, hogy mi 
volt. 
 
Ormai István polgármester: 
Az időben távolabb, egy alkalommal jártak itt a képviselő úr által említett Hosp Invest 
vezetői, kb. a nyár elején. Azóta nem volt velük megbeszélés. Az érdeklődőket egyébként az 
érdekli, hogy lesz-e pályázati kiírás, és lehet-e rá beadni ajánlatot. Úgy látja, hogy eléggé 
tájékozottak az egészségügyi ellátás dolgaiban, és a szándékaik viszonylag határozottak. 
Hivatalos úton volt a testvérvárosban. 
 
Bakos József képviselő: 
Kicsit bővebben. A hivatalos út korábban úgy volt, elkísérte a polgármester urat néhány 
képviselő. Nevezze meg a polgármester úr, hogy kik voltak a delegációban. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem volt képviselő. A polgármester hivatalos úton vett részt. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az augusztus 29-i rendkívüli testületi ülésén a város 500 millió forint hitelt vett fel. Ezen 
kívül 900 millió forintos hitelfelvétel is volt a testület előtt, ezt megelőzte egy 125 milliós. 
Két-három hónap alatt több mint 1,5 milliárd forint hitel felvételére került sor. Polgármester 
úr az 500 milliós hitelre vonatkozó szerződést aláírta-e a pénzintézettel, mert ez nem szerepel 
a tájékoztatóban. 
A tájékoztató 2. oldalán szerepel, hogy közterület-térítésmentes használatba adására egy 
alkalommal, a Jókai nap rendezvényére került sor. Helyesbítené: ez a rendezvény valójában 
Drink nap volt. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem fogják kijavítani, mert a történelmi hűség kedvéért biztosan rögzítésre került. 
Nem nagyon érti a kérdést. Természetesen, minden olyan folyamatnak a szükséges lépését 
megteszi mindenki, ami ahhoz kell, hogy teljesüljenek azok az elhatározások és döntések, 
amelyeket hoznak. Nem szokott erről írni és nem is gondolja, hogy ez szükséges. Örül, hogy 
általános derültséget keltett a képviselő úr összeadási művelete. Jó lenne, ha pontosan 
fogalmazna. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
326/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
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20/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Boros Bálint képviselő: 
Megköszöni, hogy az elmúlt testületi ülésen elhangzott interpellációjára a polgármesteri 
hivatal, illetve a Városgondnokság  munkatársai megtették a szükséges intézkedéseket. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
327/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
21/A.) Előterjesztés a Dél-Dunántúli Operatív Program keretében a „Komplex turisztikai 

termékcsomag kialakítása” című pályázati felhíváshoz illeszkedő nagyatádi 
projektelemekről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Kéri a képviselő-testülettől, hogy ezt az előterjesztést fontolja meg. Nagyon intenzívvé váltak 
ezek az EU-s pályázatokkal kapcsolatos események és folyamatok. Továbbra is azt szeretné 
egyértelművé tenni, hogy ez egy rendkívüli időszak az önkormányzatok, a települések és 
Nagyatád munkájában is. Most lehet ezekre az EU-s pályázatokra pályázni. Akciótervek 
követik egymást ebben a 7 éves, 2007-2013 közötti időszakban, azonban tudják azt, hogy 
amit meg lehet szerezni, az a biztos, minden, ami utána következik, a lehetőségek kategóriája. 
Emlékeztet arra, hogy korábban az iskolával, a városközpont rekonstrukció, rehabilitációval, a 
kórház-rendelőintézet szakrendelő felújításával, rekonstrukciójával kapcsolatosan foglalt 
állást a képviselő-testület. Dolgoznak a szennyvízprogramon, a Közútkezelő Kht.-val 
együttműködve a körforgalmi csomópont kiépítésén, a kollégium előtti sarkon. Ez a javaslat 
azért fogalmazódott meg, mert látszik az, hogy ebben a szegmensben a környéken is van 
szándék egy közös összefogásra. Azt szeretnék, ha a felmerülő lehetőségeket a város 
megragadná és eljuttatnák oda ezeket a programokat, hogy a költségek, a pontos tartalom 
kimunkálásával érdemben tudjanak valamilyen döntést hozni. Ez egy viszonylag könnyen 
elemekre szedhető és másképpen összerakható program, hiszen többféle részből áll, ami az 
előterjesztésből is kiderül. A megcélzott területnek – a szoborpark és környéke, csónakázó tó, 
sziget, parkerdő – megújítása, érdemi hasznosítása más módon nem látszik lehetségesnek. 
 
Visszajön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
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 A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21/A. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 21/A. napirend határozati javaslatát egyhangú – 13 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
328/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Komplex turisztikai 
termékcsomag kialakítása Nagyatádon című projekttel, és beemeli a 272/2007. (VIII. 
30.) számú határozatában felsorolt projektlista elemei közé. 
Elrendeli a projekt első fordulós pályázatra történő beadáshoz szükséges előkészítését, 
kidolgozását.  
 
A projekt tartalmát, költségvetését és feltételrendszerét tartalmazó előterjesztés alapján 
a képviselő-testület hagyja jóvá a pályázat beadását. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
Interpellációk, kérdések, egyebek 
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Boros Bálint képviselő: 
Megköszöni a Városgondnokságnak a Drink nap megrendezéséhez nyújtott segítséget, illetve     
a területen lévő játszóeszközök állapotának felülvizsgálatával kapcsolatos intézkedést. 
Kiegészítése, hogy a Jókai utca 9. és a 11. szám mögötti terület, de különösen a bokrok alja 
szemetes, kéri a terület megtisztítását. 
Szülők keresték meg azzal kapcsolatban, hogy az ÁNTSZ intézkedése következtében a 
gyógyfürdő medencéjében az úszást a gyerekek nem gyakorolhatják. Kihez lehet fordulni a 
hatóság döntésének megváltoztatása, illetve módosítása érdekében. Nagyatádon speciális 
helyzet van, csak néhány hónapról van szó, mert hamarosan elkészül a fedett uszoda, ahol 
biztosított lesz a versenyszerű úszás, addig az időpontig haladékot kellene kérni. Megoldást 
jelenthetne, ha egy másik településre járhatnának a gyerekek, ehhez azonban szállítóeszközt 
kellene biztosítani. Kéri, hogy az elmondott probléma megoldásában a város vezetése legyen 
a szülők segítségére. 
 
Visszajön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A Jókai utca 9. és 11. számú épületek mögötti területet a Városgondnokság emberei rendbe 
fogják tenni. 
Minden további nélkül és minden feltétel nélkül működhet, működik a jelenlegi formájában a 
gyógyfürdő. Nem kell vízforgatót beszerelni, aminek a költsége kb. 70 millió forint lett volna, 
és kb. 18 millió forint évente az üzemeltetése. A vízforgatást 24 órán keresztül kell 
biztosítani, azonban gyógyvizet nem lehet forgatni. Teljesen értelmetlen lett volna ide 
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vízforgatót építeni és luxus lenne Nagyatádon három úszómedencét működtetni egyidőben, 
ezt nem engedheti meg  magának a város. A dolog célja az volt, hogy ne kelljen itt vízforgatót 
építeni, hiszen van egy nyári fürdő, ahol az úszás minden feltétele megvan, és épül egy 
uszoda, ahol egyrészt egy úszómedence, másrészt tanmedence áll rendelkezésre, ami 
kifejezetten az úszást szolgálja. Az ÁNTSZ-nek van egy végleges álláspontja, és felmentést 
adott a benti fürdőben mindenféle vízforgató megépítése alól és hozzájárult ahhoz, hogy 
működjenek ezek a medencék. Ezek a medencék gyógymedencék, gyógyászati célokat 
szolgálnak, és ezért nem kell, nem is lehet, nem szükséges vízforgatót odaépíteni. Azonban, 
ha ezek ilyen minősítésű medencék, akkor nem lehet a versenysportot űzni ezekben a 
medencékben. 
 
Visszajön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Abban bíztak, hogy kicsit kitart ez a dolog, de sajnos a határozat kiadása után az ÁNTSZ 
ellenőrzéseket végzett. Természetesen lehet úszni, a nyitvatartási időben mindenki számára 
lehetőség van, hogy a gyógyfürdő udvari medencéjében ússzon. Több kísérletet tettek arra, 
hogy áthidalják ezt a köztes időszakot, de ebben a hivatalos verzióban erre nem láttak 
lehetőséget, ugyanis ezt a fajta mostani állapotot és ÁNTSZ álláspontot nem a megyei, nem a 
régiós szervezet, hanem az országos központ rögzítette. Javasolja, hogy a képviselő-testület 
forduljon az országos tiszti főorvoshoz, és kérjék, hogy erre a néhány hónapra mentesítse a 
létesítményt a határozatban foglaltak alól.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Boros Bálint képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e.   
 
Boros Bálint képviselő és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 12 igen 
szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
329/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Ormai István 
polgármestert, hogy keresse meg az országos tiszti főorvost, és kérje, hogy a nagyatádi 
gyógyfürdőt – a városban épülő tanuszoda átadásának időpontjáig – mentesítse az 
ÁNTSZ határozatának végrehajtási kötelezettsége alól. A határozat alapján a 
létesítmény medencéiben gyógyúszást, kondicionáló, egészségmegőrző úszást lehet csak 
végezni, ezért a sportúszást a gyerekek nem tudják gyakorolni. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős : Ormai István polgármester 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő: 
Az előző testületi ülésen már interpellált, s kérte a Hunyadi utcai járda felújítását. Hívja 
képviselő-társait, polgármester urat, nézzék meg, hogy valóban milyen rossz állapotban van 
ez a járdaszakasz. Kéri, hogy még a tél beállta előtt a javítást végezzék el. 
 
Ormai István polgármester: 
A megvalósításra árajánlatokat kértek.   
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Svégel Gábor irodavezető: 
A városban az aszfaltozást a kátyúzási munkákkal egyidőben fogják elvégezni, még az ősz 
folyamán, addig türelmet kér.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Bakács Tiborné képviselőt és a képviselő-
testületet, hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú 
– 13 – igen szavazattal elfogadja. 
 
Greller Károly képviselő: 
A Kolozsvári utca végére kinyúlik a Coats Hungary Ltd. teherportája, ahol komoly 
kamionforgalom van. Az utca útburkolata nem bír el ilyen nagy teherforgalmat, és teljesen 
tönkre ment, illetve a gépjárművek az útpadkát is megrongálták, és ott állva akadályozzák a 
zavartalan közlekedést. A hétvégén érkező kamionok a teherportánál lévő füves területen 
parkolnak, az utat teljesen elzárva. Javasolja, hogy a gyár vezetőit keressék meg, s kérjék, 
hogy saját területükön belül alakítsanak ki egy kamionparkolót. 
 
Svégel Gábor irodavezető: 
A Kolozsvári utca jelzett szakaszán az útpadkát ki kell javítani. 
A kamionok parkolását közúti jelzőtáblával lehetne korlátozni, illetve a gyár figyelmét 
felhívni a probléma megoldására. Ha közúti jelzőtáblát helyeznek ki, akkor az nemcsak a 
kamionokra vonatkozik, hanem az ott lakókra is. 
 
Ormai István polgármester: 
Javasolja, hogy a gyárat hivatalos formában keressék meg és kérjék közreműködésüket a 
jelzett probléma megoldásában. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Greller Károly képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Greller Károly képviselő és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 13 
– igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
330/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Műszaki és 
Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét, hogy írásban keresse meg a Coats Hungary Ltd. 
vezetését a Kolozsvári utca végén, a gyár teherportája mögötti területen tapasztalható 
kamion parkolás miatti közlekedési probléma megszüntetése érdekében. Kérje 
együttműködésüket, hogy amennyiben lehetséges, a gépjárművek parkolását saját 
területükön belül biztosítsák. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős : Svégel Gábor irodavezető 
 
Hubay Sándor képviselő: 
A város területén található hirdető berendezések karbantartása nem megoldott. Előfordul, 
hogy a lakossági hirdetéseket egy-egy hatalmas plakáttal teljesen eltakarják. Erre kellene 
megoldást találni. 
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Ormai István polgármester: 
Szeretnének néhány henger alakú hirdetőtáblát elhelyezni a városban, és azokra a nagy 
plakátokat is fel lehet ragasztani. A meglévő táblákra pedig ki lehetne írni, hogy csak 
lakossági hirdetmények elhelyezésére szolgál. A városrekonstrukciós programban ilyen 
programokat is szeretnének elhelyezni. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Hubay Sándor képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Hubay Sándor képviselő és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 13 
– igen szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester: 
Amennyiben nincs más, az ülést bezárja. Megköszöni a munkát. 
 
Elmegy a képviselő-testület üléséről Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület 
létszáma: 12 fő  
 
Bakos József képviselő: 
Egyebek. Az előző testületi ülésen hasonló … 
 
Ormai István polgármester: 
Most aztán végképp nem érti. 
 
Bakos József képviselő: 
Mit nem ért polgármester úr? 
 
Ormai István polgármester: 
Kérdezte, hogy más? Majd körülnézett, ránézett a Bakos képviselő úrra, és majd közölte, 
hogy az ülést bezárja. Ezt követően Bakos és Melsin képviselő urak felemelik a kezüket. Nem 
nagyon érti a dolgot. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Mert nem volt egyebek, polgármester úr. 
 
Ormai István polgármester: 
Dehogynem. Egyetlen egy napirendben tárgyalják. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Megfordította a polgármester úr a sorrendet, interpellációkkal kezdtek és nem tért át az 
egyebekre. 
 
Ormai István polgármester: 
Még nem adott szót. Melsin Valentin képviselőnek mondja, hogy még nem kapott szót. Ha 
szót kap, akkor mondja el a véleményét. Egy napirend keretében tárgyalják pontosan azért, 
hogy elkerüljék a félreértéseket. Mindent el lehet mondani, csak szeretné rögzíteni, mert most 
ez egy tipikus esete annak, hogy a képviselő urak annak ellenére, hogy kifejezetten várta, 
hogy jelentkezik-e valaki, megvárták, amíg azt mondja, hogy „az ülést bezárom”, és utána 
föltették a kezüket. Megkéri a képviselő urakat – Melsin Valentin és Bakos József képviselő 
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urakat, – hogy legyenek szívesek, kísérjék figyelemmel a testületi ülést, és akkor, amikor 
adott témához érkeznek, akkor szíveskedjenek jelezni hozzászólási és kérdezési szándékukat. 
Ez a kérése a képviselő urakhoz, és ne borítsák föl az ülés tárgyalási rendjét. 
Most – mivel azt mondta, hogy az ülést bezárja – meg kell nyitni az ülést. 
Javasolja a Tisztelt Képviselő-testületnek, hogy nyissák meg a testületi ülést, és a 21-es 
sorszámú napirendet tárgyalják. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az ülés újbóli megnyitására vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület az ülés újbóli megnyitására vonatkozó javaslatot egyhangú – 12 – igen 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
331/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2007. szeptember 27-i ülését 
ismét megnyitja. Az ülést a 21. napirend tárgyalásával folytatja.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi van-e kérdés, hozzászólás, egyebek. 
 
Bakos József képviselő: 
Köszöni a kioktatást. Polgármester úr figyelmébe ajánlja az általa aláírt meghívót, az előző 
havit és a mostanit is. Az elmúlt hónapban, amikor az egyebek között szeretett volna szólni, 
Sasvári alpolgármester úr azt mondta, hogy már volt. Figyelmébe ajánlja a videó felvételt, 
nem volt. Papíron volt egyebek, de polgármester úr egy bakugrással az interpellációknál 
termett, és megkapta a kritikát a tanácsnoktól meg a polgármester úrtól, hogy nem üti meg az 
interpellációk szintjét a hozzászólása. Most megfordította a polgármester úr. Most nem 
egyebek, hanem interpellációk, kérdések, egyebek. Ő várt. Amit a polgármester úr mond, 
hogy „na, és még ki?”, ha most szólt volna, hogy „egyebek”, akkor azt mondta volna, hogy 
kérem még az interpellációknál tartunk.  
Egyebek polgármester úr ! Észrevételt szeretne tenni jegyző asszonynak, hogy amit a 
polgármester úr tett a 12. sorszámú előterjesztésnél, az újraszavaztatásnál, véleménye szerint 
törvénytelen. Egyet ugyan még alszik rá, de valószínű, hogy a közigazgatási hivatalhoz 
fordul, mert ez már túl megy minden határon. 
Egyebekben szeretne észrevételt tenni a polgármesteri hivatal fűtését illetően. Itt járt néhány 
nappal ezelőtt, amikor még kicsit hidegebb volt, nem volt fűtés, és úgy tájékoztatták, hogy 
nincs gáz, tehát a szolgáltató kikapcsolta. Kérdezi, hogy ugyan csak 15-től indul a fűtési 
szezon, lesz-e addigra szolgáltatás, vagy beteg lesz az összes tisztviselő a hivatalban, mert 
valószínű, hogy az időjárás rosszabbra fordul. 
Ugyancsak szeretne hangot adni észrevételének: polgármester úr említette, hogy hivatalos 
úton volt Erdélyben. Tekintettel arra, hogy a testület erről előzetes tájékoztatót nem kapott, 
hivatalos meghívó levelet nem láttak. Amennyiben polgármester úr énekkarral, népi tánc 
együttessel járt volna Erdélyben, elfogadja, hogy ez egy hivatalos út. De tudomása szerint 
nagyatádi polgárokkal, még pontosabban: egyesületi tagokkal járt ott. Tehát ez semmilyen 
formában nem tekinthető hivatalos útnak. Ezért javasolja a testületnek, mint munkáltatónak, a 
2 nap szabadság kiíratását. Javasolja továbbá a testületnek a polgármester szabadságra 
küldését, ugyanis az ad-hoc bizottság nem nagyon működik. Polgármester úr megszakította az 
évi rendes szabadságát, mert bokros teendői hazaszólították. Ő úgy ítéli – bár a polgármester 
úr a múlt hónapban kioktatta, hogy ő akkor megy szabadságra, amikor akar – ezt el is fogadja, 
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csak már menjen. Mert akármennyire is úgy gondolja, hogy magánügye, ez közügy. Közügy 
azért, mert nem is olyan régen, a ciklus elején 3,5 milliójába került a szabadság megváltása a 
városnak. Ezt nem szeretné. Bár ha jól tudja, a törvény ezt most már tiltja, de azt sem 
szeretné, ha megmaradna a polgármester szabadsága és nem pihenné ki magát. Rá is fér 
egyébként egy kis pihenés. Azért is szerencsés lenne, ha elmenne, mert legalább addig sem 
venne fel hitelt, mert amikor itt van, akkor hétről-hétre markolják fel a százmilliókat. A 
testületnek megfontolásra javasolja az elmondottakat, mert neki ez a meglátása. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Csatlakozik képviselő társához, és visszautasítja az oktatást. Nem akar személyeskedni, de jó 
lenne, ha ezen a vonalon maradnának. Bakos urat ki javítja, mert nem 3,5 millió forintba, 
hanem 3,8 millió forintba került a városnak a polgármester úr ki nem vett szabadságának 
pénzbeli megváltása. 
Kérdése: hol, melyik újságban, milyen feltételekkel, és mikor került kiírásra az összevont 
oktatási intézmény igazgatói állására kiírt pályázat? Azért kérdezi most direktben, mert ez 
nagyon régi téma, és nem is meri feltételezni, hogy nem történt meg ezidáig. Hol tudják 
elolvasni ezt a pályázatot? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A pályázati kiírást az Oktatási Közlönyben kell megjelentetni, a felhívást már elküldték, de 
arra nem tud választ adni, hogy mikor fog megjelenni, mivel a nyomdai átfutási idő kb. 1,5 
hónap. 
A polgármesteri hivatal fűtése rendeződött. 
 
Ormai István polgármester: 
Minden testületi ülés hoz újat. Akkor, amikor fontos dolgokról tárgyalnak az ülés során, 
kifejezetten érzékelhető az, hogy kezd mindenki számára átláthatóvá, világossá válni néhány 
nagyon fontos dolog a város szempontjából, hogy mi a város érdeke, milyen irányban kellene 
haladni, milyen feladatok vannak, és miben, mi a felelőssége a testületnek. Ezen ülések végén 
is egy személyeskedő, rosszindulatú, kekeckedő, utcai konyhanyelvet használó hozzászólás, 
kérdés-sor hangzik el. Nagyon sajnálja, hogy így van. Kár az energiákat személyeskedésre 
pazarolni. Nagy kár. Nagy kár akkor, amikor ezek óhatatlanul nehezítik a közös 
gondolkodást, amikor elveszik a figyelmet tényleg fontos dolgokról. Sajnálja, hogy így van. 
Azt pedig különösen sajnálja, hogy félrevezetik az embereket bizonyos hozzászólások. Nem 
való. A magyar közéletnek annyi problémája van most, kár, hogy Nagyatádon is mondva 
csinált, kicsinyes szempontokat érvényesítő magatartással, testületi megnyilvánulásokkal itt is 
megjelent ez a fajta szemléletmód. Azt gondolja, hogy semmi értelme nincsen ennek. Nincsen 
választási kampány egyelőre, majd lesz az is. A feladatokkal kellene foglalkozni. Ő elbírja 
azt, hogy a polgármesterrel foglalkoznak a képviselő urak, Melsin és Bakos képviselő úr. 
Elbírja, elviseli, nem különösebben zavarja. Már olyan régóta teszik, hogy teljesen immunissá 
kezd válni eziránt, bár az embereket irritálja, hogy hosszasan foglalkoznak testületi ülésen 
ilyen, ide nem való, kicsinyes, személyeskedő, teljesen lényegtelen, periférikus kérdésekkel. 
Szeretné elmondani a képviselő-társainak: ha korlátozni akarják Nagyatád város 
megválasztott polgármesterét abban, hogy a munkáját hogyan látja el, hogy a várost hol, 
hogyan képviseli, mit tesz, hova megy el, mit dolgozik, akkor megmondja, hogy ne tegyék. A 
mindenkori polgármestert ne korlátozza a képviselő-testület abban, hogy képviselje a várost. 
Ne korlátozza abban, hogy dolgozzon. Ezt szeretné értésre adni. Bár nem sok reményt fűz 
ahhoz, hogy akármeddig ülnek itt a testületben, meg fogják valamikor is érteni, hogy miről 
van szó. Nem fogják megérteni. Fordítva ülnek a lovon, és nem látják, amit látni kellene. 
Degradálják Nagyatád város és Kézdivásárhely testvérvárosi kapcsolatát, rajta keresztül 
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degradálják? Micsoda megközelítés ez? Kétségbe vonják azt, hogy a polgármester azért megy 
el a testvérvárosba – ahol több év óta nem járt – a polgármester kifejezetten megkérte, hogy 
menjen el, mert fontos volt számára, hogy Nagyatád testvérvárosából ott legyen. Ezt hogy 
merik megkérdőjelezni? Milyen alapon? Hogy jönnek ehhez? Hogy jönnek ahhoz? A 
polgármester képviseli a várost. Nem kell engedélyt kérnie a mindenkori polgármesternek 
ahhoz, hogy elmenjen valahova, hogy tárgyaljon, hogy dolgozzon. Nem kell rá engedélyt 
kérnie. Egyszer és mindenkorra szeretné rögzíteni: elmondhatják százszor, nem fogja hagyni, 
hogy a polgármestert a munkájában korlátozzák. Ez vonatkozik a szabadságra is. Mit 
gondolnak? Nem szeretne ő is elmenni egy hét szabadságra? Cinikusan megjegyzi a Bakos 
képviselő úr, hogy megszakította a nyári szabadságát? Cinikusan megjegyzi, amikor 
összehivatták a nyáron teljesen feleslegesen a képviselő-testületet, és idejött, mert ez a 
feladata, és ez a dolga? Ezek után most felróják, hogy miért szakította meg. 
Mindenki tájékoztatásául, bár néhány évig még ezt hallani fogják. Igen, valóban, 8 év ki nem 
vett szabadságát megváltotta Nagyatád Város Önkormányzata a polgármesternek. Igen, így 
van. Nyolc év ki nem vett szabadságát. Negyvenegynéhány nap szabadsága van a 
polgármesternek egy évben, lehetetlen kivenni. Magyarországon talán Nagyatád az egyetlen 
település, ahol ezek a témák minden testületi ülésen előjönnek. Ilyen város nincs ebben az 
országban, ebben biztos. 
Elnézést kér, de végül is talán természetes dolog az, hogy azt mondja, megismétli: 
természetesen ha majd úgy ítéli meg, hogy elmegy szabadságra, akkor elmegy. Ha meg nem 
tud elmenni, mert mérlegeli azt, hogy az az esemény, az a tárgyalás, az a feladat, az a munka 
fontos a város számára, akkor azt el fogja végezni. Akkor is, ha egy nap nyolcszor elmondják 
ezt, akkor is el fogja végezni a munkáját, és nem fogja hagyni, hogy korlátozzák ebben. Ez az 
álláspontja ezzel kapcsolatosan. Természetesen bármilyen indítványt tehetnek, nagyon 
sajnálja, és a maga részéről lezárja ezt a dolgot, hogy ilyen személyeskedő hangvételt ütnek 
meg, és ezt következetesen immáron egy év óta, folyamatosan, minden alkalommal 
megteszik. Ennek semmi értelme nincs. 
 
Bakos József képviselő: 
Nem először mondja polgármester úr, hogy itt csupa értetlen ember ül. Egy valamiről azért 
elfeledkezik polgármester úr. Lehet, hogy ő fordítva ül a lovon, erre nem jut eszébe semmi 
dakota közmondás, de a polgármester úr fordítva van bekötve. Egyet azért vegyen már 
tudomásul, a polgármester munkáltatója a testület. Erről szíveskedjen nem megfeledkezni és 
ne okítsa ki őket állandóan és kérje ki magának, és, hogy kijelenti százszor is, hogy ezután is 
azt fog csinálni, amit akar, ne korlátozzák. Eszében sincs. Polgármester úr menjen el 
szabadságra, három hétre, menjen el Erdélybe két hétre, van szabadsága bőven. Ha az út 
hivatalos, a testvérvárosi kapcsolatokat a szívén viseli, ha hívták, ha munka van, menjen el, és 
pihenje ki magát a havasokban. Nagyon örülne neki. Van rá lehetőség. Nem személyeskedik. 
Száz forintos sok van, polgármester csak egy van. Két alpolgármesternek nem mondhatja, 
mert nem róluk van szó. Ott állnak tettre készen. Sasvári alpolgármester úr alig várja, hogy 
elmenjen már szabadságra a polgármester úr, úgy szeretné már helyettesíteni. Ő nem csinált 
belőle problémát, hogy a szabadsága alatt úgymond berendelték. Javasolták, kérték, hogy 
üljön össze a testület. Nem hiányolták volna, ha polgármester úr továbbra is szabadságon van. 
Arról van szó, hogy a vonatkozó játékszabályokat a polgármester is tartsa be. Nem egyszer 
észlelte, hogy az egyéb munkáltatói jogaival visszaélve a képviselőket nem tájékoztatva, a 
hátuk mögött jutalmakat osztogat akkor, amikor a város ilyen anyagi helyzetben van. Elmegy 
hivatalos útra úgy, hogy nem tudnak róla, felrúgja a szabályokat itt a mai testületi ülésen is, 
mert nem tetszik neki, mert úgy gondolja, hogy a város érdekei ellen szavazott a testület. Mert 
a testület döntött így, nem a Bakos Jóska, és akkor új szavazást rendel el. A félreértések 
elkerülése végett polgármester úr: nem személyeskedésről van szó. A játékszabályok, az 
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előírások a polgármesterre is vonatkoznak, ha tetszik, ha nem. Ő nem óhajt mást, és nem vár, 
csak azoknak a betartását polgármester úr. Nyugodtan kioktathatja minden hónapban, ő 
egyébként okul, nem vette zokon, és őt ezzel nem tudja hallgatásra bírni, ha úgy gondolja, 
hogy ledorongolja itt a nagy nyilvánosság előtt minden hónapban. Áll elébe. Azért van itt, 
hogy hangot adjon a véleményének, és a jövőben is meg fogja tenni. Ha ez elfajul 
személyeskedéssé, lelke rajta. Amilyen az adjon Isten, olyan a fogadj Isten. Erre számíthat a 
jövőben is. Még egyszer javasolja a testületnek megfontolásra. Úgy ítéli, hogy van szabadsága 
bőven a polgármesternek, van két helyettes, nem ég a ház. Már tele vannak hitellel, most 
rendben van a széna. Javasolja, hogy az erdélyi utat az ad-hoc bizottság vizsgálja meg, hogy 
igaza van-e vagy sem. Akár a jogi tanácsnokkal, akár anélkül. Fontolja meg a testület ezt a 
szabadság kérdést. 
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi, mi a javaslata Bakos képviselő úrnak? 
 
Bakos József képviselő: 
Javaslata, hogy az ad-hoc bizottság elnökével az élen, nézzék meg, hogy igaza van-e. Ha nem, 
akkor megköveti a polgármestert. Meghívó levél, résztvevők. Döntse el a bizottság, hogy ez 
valóban hivatalos volt-e. Ha nem, akkor a két nap szabadságot írják ki. A polgármesterrel 
egyeztetve az ad-hoc bizottság egyezzen meg, hogy a polgármester az év végéig az ez évi 
szabadságát kivegye. 
 
Ormai István polgármester: 
A megkövetésről. Bakos képviselő úrtól kérdezi: készen áll-e megkövetni a polgármestert 
azért, mert az előző testületi ülésen neki tulajdonította azt, amit nem ő képviselt, és nem ő 
döntött. Ezen essenek túl először. Várja az elnézés kérést. 
 
Bakos József képviselő: 
Utána nézett és rég volt, de valóban Varga Vincének és nem Ormai Istvánnak hívták azt a 
polgármestert, aki annak idején a Hajdú família kezdeményezését csírájában elfojtotta. 
Tévedett, rosszul emlékezett, elnézést kér itt, a nagy nyilvánosság előtt a polgármester úrtól. 
Esetleg, még ha van valami óhaja, hogy mivel engesztelheti ki, akkor nagyon szívesen. Ha ezt 
elfogadja, akkor elnézést. 
 
Ormai István polgármester: 
Milyen kár, hogy nem jutott a képviselő úr eszébe, hogy ezt meg kellene tennie magától. Neki 
kellett szólni ezért. 
Bakos József, nincs elég dolga, elég feladata, elég megoldandó problémája a testületnek? 
Ilyen kicsinyes dolgokkal foglalkozik? Méltatlan a testülethez. Nevetséges. Ez tragikomikus, 
amit művel.  
 
Bakos József képviselő: 
A hozzászólás a költségvetésnél 2 perc, az egyebeknél mehet minden, azt hiszi, hogy ennyi 
belefér. 
 
Ormai István polgármester: 
Teljesen komolytalanná válik a dolog. Azért, mert van egy képviselő, akinek szereplési vágya 
van, és mániái, ezért egy testület pörög neki. 
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Bakos József képviselő: 
Visszautasítja, kikéri magának. Ha megnézik az előző üléseket visszamenőleg 1-2 évre, a 
polgármester úr beszél 4 órát, ő pedig 4 percet. Az ad-hoc bizottság ezt is megnézhetné. 
Akadémiai székfoglalókat tart a polgármester úr, törvénytelenül azok után, amikor már lezárta 
a vitát. Erről ennyit. 
 
Ormai István polgármester: 
Fejezzék be, teljesen céltalan. Méltatlan a testülethez, teljesen méltatlan. 
 
Ormai István polgármester: 
Bejelenti érintettségét. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az érintettségére vonatkozó bejelentését. 
 
 
A képviselő-testület Ormai István polgármester érintettségére vonatkozó bejelentését 
egyhangú – 12 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
332/2007. (IX. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Ormai István polgármester 
érintettségére vonatkozó bejelentését elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Bakos József képviselő indítványát. 
 
A képviselő-testület Bakos József képviselő indítványát 3 igen szavazattal, 2 tartózkodással, 6 
ellenszavazat mellett nem fogadja el. 
 
 
Ormai István polgármester a képviselő-testület ülését 17.25 órakor bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
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Csendesné Murányi Ibolya       Hubay Sándor 
képviselő         képviselő 
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